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REVISTA PRESEI

• INS a revizuit la 11,9% datele privind contracţia PIB în trimestrul
II din acest an

Institutul Naţional de Statistică (INS) a revizuit la 11,9%, de la 12,3%,
estimările privind contracţia Produsului Intern Brut (PIB) pe serie ajustată
sezonier în trimestrul II din acest an, faţă de primul trimestru din 2020,
potrivit datelor provizorii (2) publicate vineri de INS.

Datele provizorii publicate în septembrie de Statistică indicau faptul că
Produsul Intern Brut în trimestrul II a fost, în termeni reali, mai mic cu
12,3%, comparativ cu trimestrul I din 2020.

Conform comunicatului INS, faţă de acelaşi trimestru din anul 2019,
PIB-ul a înregistrat o scădere cu 10,3% pe seria brută şi cu 10,2% pe seria
ajustată sezonier.

În semestrul I 2020, Produsul Intern Brut a scăzut, comparativ cu
semestrul I 2019, cu 4,5% pe seria brută şi cu 3,9% pe seria ajustată
sezonier.

INS precizează că seria ajustată sezonier a Produsului intern brut
trimestrial a fost recalculată ca urmare a revizuirii datelor pentru perioada
2010-2017 pentru a asigura implementarea unor rezerve formulate de
către Eurostat în urma ciclului de verificare a Venitului Naţional Brut şi a
revizuirii estimărilor pentru trimestrul II 2020, fiind, înregistrate diferenţe
faţă de varianta publicată în comunicatul de presă din 8 septembrie 2020.

Produsul Intern Brut - date ajustate sezonier - estimat pentru trimestrul II
2020 a fost de 244,961 miliarde de lei preţuri curente, în scădere - în
termeni reali - cu 11,9% faţă de trimestrul I 2020 şi cu 10,2% faţă de
trimestrul II 2019.

De asemenea, PIB-ul estimat pentru semestrul I 2020 a fost de 509,994
miliarde de lei preţuri curente, în scădere - în termeni reali - cu 3,9% faţă
de semestrul I 2019.

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Pe serie brută, PIB-ul estimat pentru trimestrul II 2020 a fost de 223,130
miliarde de lei preţuri curente, în scădere - în termeni reali - cu 10,3%
faţă de trimestrul II 2019. PIB-ul estimat pentru semestrul I 2020 a fost de
439,095 miliarde de lei preţuri curente, în creştere - în termeni reali - cu
4,5% faţă de semestrul I 2019.

Pe categorii de resurse, comparativ cu varianta provizorie (1), în
trimestrul II 2020, dinamica PIB s-a mărit cu 0,2 puncte procentuale (de
la 89,5% la 89,7%), iar a valorii adăugate brute cu 0,3 puncte procentuale
(de la 90,1% la 90,4%).

Datele INS arată că volumul impozitelor nete pe produs s-a diminuat cu
1,1 puncte procentuale. Volumul valorii adăugate brute pe ramuri de
activitate a înregistrat modificări mai importante în: construcţii (+0,3
puncte procentuale); informaţii şi comunicaţii (+0,4 puncte procentuale);
activităţi de spectacole, culturale şi recreative; reparaţii de produse de uz
casnic şi alte servicii (+5,2 puncte procentuale).

"Din punctul de vedere al utilizării PIB, modificări semnificative ale
contribuţiei la creşterea PIB, între cele două estimări, a înregistrat
exportul net de bunuri şi servicii, de la -2,4% la -2,1%", menţionează
INS.

(Sursa: Agerpres)

• Florin Cîțu: Înlesnirile la plată pentru obligațiile bugetare restante,
discutate de Guvern într-o primă lectură / Măsurile de sprijin
pentru companii pot fi prelungite şi în 2021

Un proiect de OUG privind mai multe măsuri fiscal-bugetare au fost
discutate joi de Guvern, în primă lectură, a anunțat Florin Cîțu, ministrul
finanțelor. Având în vedere că se apropie 25 octombrie, actul normativ
are în vedere o înlesnire la plata pentru obligațiile bugetare restante după
data declarării stării de urgență, administrate de organul fiscal central, a
spus Cîțu. Ordonanța va fi în dezbatere publică până la următoarea
ședință de Guvern.

Acesta a precizat că este vorba de o reglementare simplificată de acordare
a unei eșalonări de plată pe o perioadă de 12 luni pentru obligațiile
fiscal-bugetare acumulate de la debutul stării de urgență până la data de
25 octombrie.

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Beneficiarii sunt toți contribuabilii, inclusiv cei care au în derulare o
înlesnire la plată potrivit Codului de Procedură Fiscală și care nu
înregistrează obligații fiscale restante la data declarării stării de urgență.

Prin această măsură sunt sprijiniți contribuabilii aflați în dificultate
generată de lipsa de lichidități din cauza crizei. Pe de altă parte, vizează
încasarea unor sume certe și periodice la bugetul general consolidat.

Pentru a beneficia de sprijin, contribuabilii trebuie să depună o cerere
până pe 15 decembrie. Nu trebuie să înregistreze obligații bugetare
restante la data declarării stării de urgență și nu trebuie să se afle în
procedură de insolvență. Pentru companiile aflate în insolvență și care
și-au plătit ratele, va exista o reglementare separată.

Alte condiții sunt să nu se afle în dizolvare și să aibă depuse toate
declarațiile fiscale.

Actul normativ mai prevede acordarea posibilității autorităților locale de
a introduce scutiri de la plata impozitului. Pentru acordarea acestor
facilități, se stabilește data de 21 decembrie 2020 până la care proprietarii
clădirilor au obligația să depună o cerere de scutire de 50% la plata
impozitului.

Florin Cîțu a anunțat și o "veste bună" care vine de la Comisia Europeană.
Potrivit lui Cîțu, Comisia a transmis statelor membre o nouă propunere de
modificare şi prelungire a cadrului temporar. Aceasta înseamnă că
măsurile luate de Guvern în acest an, IMM Invest, cele pentru companii
mari, toate schemele de garanţii, pot fi prelungite şi în 2021. Acest cadru
temporar era până la 30 iunie 2021.

"În continuare, şi în 2021, dacă o să fie nevoie, vom veni cu
suplimentarea acestor programe, cu suplimentarea garanţiilor şi
extinderea perioadei în care pot fi derulate aceste programe", a mai spus
Cîţu.

(Sursa: hotnews.ro)

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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• Ministerul Finantelor cauta, impreuna cu bancile, o solutie pentru
amanarea platii ratelor dupa 1 ianuarie 2021

Ministerul Finantelor Publice cauta, impreuna cu bancile, o solutie pentru
amanarea platii ratelor pentru clientii bancilor dupa 1 ianuarie 2021, a
declarat, joi, ministrul de resort, Florin Citu, la "Banking Forum Online",
mentionand ca una dintre variante poate fi prelungirea sistemului actual.

"As vrea sa amintesc iarasi un program care a fost o negociere nu foarte
simpla, amanarea ratelor pentru clientii bancilor, persoane fizice si
persoane juridice, cu pana la 9 luni. Este cel mai generos program din
Uniunea Europeana. A fost greu pentru ca inseamna costuri pentru
sistemul bancar pe care acesta le-a acceptat in aceste conditii dificile, dar
uite ca a functionat. Sunt peste 330.000 de clienti care au beneficiat de
aceasta facilitate si acum bineinteles ne gandim impreuna cu sistemul
bancar, si aceasta este discutia care urmeaza: ce facem dupa 1 ianuarie.
Este clar ca economia inca nu si-a revenit si s-ar putea sa avem in
continuare nevoie de astfel de facilitati, si atunci trebuie sa gasim, tot
impreuna, solutii dupa perioada de 1 ianuarie, ca nici sistemul bancar sa
nu sufere, nici clientii bancilor si nici economia. Ideea este ca asa cum am
lucrat s-a vazut clar ca poti sa mentii economia, sa ai si crestere si veti
vedea ca in trimestrul III vom avea o crestere economica fata de
trimestrul II si per ansamblu, atunci cand te asiguri ca toti cei care
participa la acest proces economic nu sunt afectati negativ sau nu sunt cei
care sustin tot costul. Am incercat sa impartim tot costul acestei crize si
sa-l suportam toti, nu numai o anumita parte din economie", a declarat
Florin Citu.

Intrebat care sunt optiunile avute in vedere, Ministrul Finantelor Publice a
mentionat ca se poate recurge la o prelungire a sistemului actual sau se
poate merge pe cazuri specifice.

"Ne uitam la mai multe variante, dar putem sa ne gandim la o prelungire a
acestei perioade. Dar, repet, acestea sunt scenarii pe care trebuie sa le
lucram cu sistemul bancar. Putem sa plecam de la o prelungire pana la
variante care sunt mai soft, pe anumite cazuri specifice unde vedem clar
ca oamenii nu pot. Sunt anumite sectoare in economie unde clar nu pot
sa-si revina, oamenii raman in somaj tehnic, sau poate sunt inchise
datorita deciziilor guvernului si atunci este nevoie de ajutor si putem veni
sa sustinem. Deci pornim de la aceasta varianta, in care putem sa
prelungim poate o perioada sistemul actual si pana la variante mai soft.
Luam toate aceste variante in calcul.

https://ziare.com/economie/ministerul-finantelor-publice/
https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/economie/crestere-economica/
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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As vrea intai sa vedem, impreuna cu sistemul bancar, efectele: ce s-a
intamplat pana acum, ce costuri au insemnat aceste noua luni aproape si
ce putem sa vedem in viitor. Iarasi este important, pentru ca noi am putut
sa luam aceasta masura in urma deciziei EBA (Autoritatea Bancara
Europeana n.r.) in care bancile nu erau fortate sa faca provizioane", a
afirmat Citu.

De asemenea, seful de la Finante a sustinut ca in 2020 s-a vazut ca relatia
cu sistemul bancar poate fi una benefica pentru toate partile implicate, iar
"atunci cand esti onest, exista reciprocitate".

Tot anul acesta 2020 a aratat ca relatia cu sistemul bancar poate sa fie una
benefica pentru toata lumea, si pentru stat si pentru sistemul bancar. A
fost o relatie in care pornim dupa o guvernare care a atacat sistemul
bancar foarte mult si a avut de suferit. Am vazut clar ca atunci cand esti
onest, nu doar cu sistemul bancar, dar cu tot sectorul privat, exista
reciprocitate. Si in acest an in care am avut nevoie de finantare eu zic ca
relatia cu sistemul bancar se vede clar in randamente mai mici pentru stat,
ne-am imprumutat la dobanzi din ce in ce mai mici, dar si o crestere a
creditarii in conditii foarte dificile. Ati amintit doua programe. Eu spun ca
IMM invest este clar cel mai de succes program implementat in Romania
in ultimii 30 de ani. Se deruleaza prin intermediul sistemului bancar. E
adevarat ca a inceput mai dificil pentru ca numarul de cereri a fost foarte
mare dintr-o data si noi si sistemul bancar a trebuit sa ne ajustam si sa
facem un sistem informatic mai bun, dar functioneaza astazi. Deci eu zic
ca arata clar ca a fost o relatie buna", a mai spus Florin Citu.

Guvernul a aprobat, luna trecuta, normele de aplicare a prevederilor
Ordonantei de urgenta a Guvernului nr. 37/2020 privind acordarea unor
facilitati pentru creditele acordate de institutii de credit si institutii
financiare nebancare, ce stabilesc conditiile in care creditorii aproba
solicitarile, perioada de amanare si perioada de prelungire a creditelor
amanate, iar in cazul imprumuturilor ipotecare, modul de esalonare si
garantare a dobanzilor.

Pentru creditele ipotecare, perioada pentru care se acorda facilitatile de
suspendare la plata a ratelor scadente aferente imprumuturilor,
reprezentand rate de capital, dobanzi si comisioane se stabileste conform
optiunii debitorului, ce poate fi exprimata o singura data, si este cuprinsa
intre o luna si 9 luni, fara a putea depasi data de 31 decembrie 2020.
Scadenta ultimei rate incluse in perioada de suspendare la plata este cel
mai tarziu data de 31 decembrie 2020.

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Creditorul aproba solicitarea debitorului care declara pe proprie
raspundere ca i-au fost afectate veniturile proprii si/sau veniturile aferente
familiei debitorului, direct sau indirect, de situatia grava generata de
pandemia COVID-19 fata de nivelul inregistrat anterior declararii starii
de urgenta, si se afla in imposibilitatea de a onora obligatiile de plata
aferente creditului.

Poate beneficia de acordarea facilitatii de suspendare a obligatiei de plata
a ratelor debitorul care transmite solicitarea catre creditor cel mai tarziu
in 45 de zile de la intrarea in vigoare a prevederilor Ordonantei de
urgenta a Guvernului nr. 37/2020, respectiv pana la jumatatea unii mai.
Prevederea se aplica tuturor debitorilor, persoane fizice sau firme.

(Sursa: ziare.com)

• Microgranturile de 2.000 Euro pentru PFA, IMM, ONG: Data
oficială de aplicare a fost anunțată

Ministerul Economiei a anunțat oficial data la care se deschide sesiunea
în care persoanele fizice autorizate (PFA), întreprinderile mici și mijlocii
(IMM), organizațiile negvernamentale și cabinetele medicale eligibile vor
depune cererile de finanțare pentru microgranturile de câte 2.000 de euro
prin Măsura 1, prima dintre cele 3 măsuri de ajutoare de stat în valoare
totală de 1 miliard de euro.

Astfel, etapa de înscriere în cadrul măsurii 1 “Microgranturi acordate
din fonduri externe nerambursabile” în contextul crizei provocate de
COVID-19 se face în fromularul electronic care va fi activ pe
link-ul granturi.imm.gov.ro începând de luni, 12 OCTOMBRIE 2020,
ora 10.00.

Formularul de înscriere va rămâne activ până vineri, 16 OCTOMBRIE
2020, ora 20.00, cu posibilitatea prelungirii perioadei de înscriere până la
epuizarea bugetului.

Pentru a vă familiariza cu modelul formularului de înscriere puteți accesa
un tutorial (tutorialul și în format PDF).

Procedura oficială și alte documente relevante pot fi descărcate de AICI.
Reamintim că bugetul total pentru măsura 1 este de 100 de milioane de
euro, ajungând pentru 50.000 de beneficiari.

http://www.economie.gov.ro/anunt-lansare-inscriere-masura-microgranturi-acordate-din-fonduri-externe-nerambursabile
https://granturi.imm.gov.ro/auth/login
http://www.economie.gov.ro/procedura-de-lucru-privind-introducerea-solicitarii-pentru-schema-1
http://www.economie.gov.ro/anunt-lansare-inscriere-masura-microgranturi-acordate-din-fonduri-externe-nerambursabile
http://www.imm.gov.ro/ro/2020/09/14/masura-1-microgranturi/
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Sesiunea de preînscriere în sistem a început pe 15 septembrie 2020,
potențialii aplicanți creându-și profiluri de utilizatori cu parolă, pentru a
putea cere efectiv banii de la stat. La momentul publicării acestei știri pe
StartupCafe.ro, în sistemul electronic erau înscriși circa 38.300 de
potențiali aplicanți, conform unor informații de la surse apropiate acestui
proces.
De precizat că, până la publicarea acestei știri, Guvernul nu a eliminat
pragul de 5.000 de euro, cifră de afaceri pe anul 2019, condiție pentru
IMM-urile care accesează Măsura 1, deși Ionel Dancă, șeful Cancelariei
premierului Orban, promisese acest lucru încă de acum două săptămâni.

(Sursa: hotnews.ro)

• Părinții care nu au cu cine să-și lase copiii acasă primesc bani de la
stat

Părinții care nu au cu cine să își lase copiii acasă, pot primi bani de la stat
pentru zilele în care nu pot ajunge la birou.

Decizia Guvernului este valabilă doar pentru cei care au copii ale căror scoli sunt în
scenariul galben, hibrid sau roșu.

Indemnizația poate fi încasată doar de unul dintre părinți, iar celălalt părinte trebuie să
fie salariat.

Măsura nu este valabilă dacă unul dintre soți este în concediu de creștere a copilului.

(Sursa: stiri.tvr.ro)

• UPDATE Schema de personal in sistemul de invatamant
preuniversitar, suplimentata cu 750 de posturi

Suplimentarea cu 750 de posturi a necesarului pentru personalul din
unitatile de invatamant preuniversitar de stat a fost aprobata de Guvern in
sedinta de joi.

Conform unui comunicat emis de Ministerul Educatiei, decizia este
complementara celei adoptate la inceputul anului scolar 2020-2021,
potrivit careia numarul de posturi necesare pentru desfasurarea in conditii
optime a activitatii in unitatile de invatamant preuniversitar de stat a fost
suplimentat cu 500.

https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/platforma-inscriere-ajutoare-1-miliard-euro-ghid-inregistrare-pfa-imm-ong.htm
https://www.startupcafe.ro/fonduri-europene/microgranturi-imm-prag-5000-euro.htm
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Astfel, in total, schema de personal in sistemul de invatamant
preuniversitar in acest an scolar a fost suplimentata cu 1.250 de posturi.

Ca urmare a hotararii de joi, numarul total de posturi din invatamantul
preuniversitar de stat, inclusiv in invatamantul special, in centrele
judetene de resurse si asistenta educationala/Centrul
Municipiului Bucuresti de Resurse si Asistenta Educationala, este de
286.710 posturi.

Stire initiala:

Executivul va aproba suplimentarea cu 750 a numarului de posturi de
personal didactic si nedidactic auxiliar din sistemul de invatamant
preuniversitar printr-o hotarare introdusa pe ordinea de zi suplimentara a
sedintei de guvern la propunerea Ministerului Educatiei.

"Ministerul Educatiei va adreseaza solicitarea de a fi de acord cu
introducerea pe ordinea de zi a proiectului de hotarare pentru modificarea
HG 24/2020 privind organizarea si functionarea Ministerului Educatiei si
Cercetarii, in sensul in care se suplimenteaza numarul de posturi in
sistemul de invatamant preuniversitar, vorbim de personal didactic si
nedidactic auxiliar cu un numar de 750 de posturi", a precizat
reprezentantul ministerului, joi, in cadrul sedintei de guvern.

(Sursa: ziare.com)

• UPDATE Guvernul a prelungit cu 6 luni suplimentarea numarului
de 2.000 posturi la DSP-uri si serviciile de ambulanta

Guvernul a aprobat in sedinta de joi, printr-o hotarare, modificarea HG
144/2010 privind organizarea si functionarea Ministerului Sanatatii,
prelungind cu inca sase luni masura de suplimentare a numarului de 2.000
posturi pentru personal contractual necesar in cadrul directiilor de
sanatate publica judetene si a municipiului Bucuresti si serviciilor de
ambulanta judetene si Serviciului de Ambulanta Bucuresti-Ilfov.

Stire initiala:

Suplimentarea cu 2.000 a numarului de posturi la directiile de sanatate
publica judetene si la serviciile de ambulanta judetene figureaza pe
ordinea de zi a Guvernului.

https://ziare.com/social/capitala/
https://ziare.com/social/capitala/
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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O solicitare in acest sens, venita din partea ministrului Sanatatii, Nelu
Tataru, a fost aprobata de premierul Ludovic Orban.

"Va rog sa fiti de acord cu includerea pe lista suplimentara a sedintei
guvernului a proiectului de hotarare a guvernului pentru modificarea
anexei 2 la Hotararea Guvernului nr. 144 pe 2010 privind organizarea si
functionarea Ministerului Sanatatii. Prin acest proiect de act normativ se
suplimenteaza cu 2.000 numarul de posturi la directiile de sanatate
publica judetene, respectiv a municipiului Bucuresti si servicii de
ambulanta judetene si Serviciul de Ambulanta Bucuresti Ilfov", a spus
Tataru, in debutul sedintei de guvern.

Ludovic Orban a atras atentia asupra faptului ca sistemul de sanatate risca
sa se confrunte cu un "blocaj" in ce priveste numarul de cadre medicale.

"Aici trebuie sa urmarim, ca dau examenul cei care termina rezidentiatul.
Si practic orice fel de medic care ia examenul la finalul rezidentiatului si
e in disciplinele cautate - pentru terapie intensiva, pentru ATI - trebuie
imediat utilizat. Asa cum am utilizat si rezidentii. Presimt ca, din punct de
vedere tehnic, al pregatirii de paturi dotate, inzestrate cu tot ce-i necesar,
putem sa crestem capacitatea, dar presimt ca tindem spre a atinge un
blocaj privitor la numarul de cadre medicale", a spus premierul.

Totodata, Orban a declarat ca exista o "tendinta" de a interna in sectii de
terapie intensiva bolnavi care nu necesita neaparat acest lucru si a
recomandat folosirea unor saloane intermediare, unde sa se asigure o
monitorizare atenta a starii de sanatate.

"Institutionalizati mai clar ceea ce am discutat. Nu trebuie sa intre in ATI
oricine. Exista aceasta tendinta de a interna in sectii de terapie intensiva
bolnavi care nu necesita neaparat terapie intensiva si atunci sa existe
saloanele intermediare, despre care am vorbit, in care, evident, se
monitorizeaza evolutia starii de sanatate mai atent, dar nu necesita
neaparat internarea in sectia de terapie intensiva. Plus operationalizarea
tuturor sectiilor, nu cum au facut la Brasov, ca au dat drumul la spitalul
modular si au inchis spitalul judetean. Ei trebuie sa creasca numarul de
paturi disponibile pentru terapie intensiva", a spus premierul.

(Sursa: ziare.com)

https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/nelu-tataru/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/social/servicii/
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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• Autoritatile au stabilit exceptiile de la carantinare aplicate
persoanelor care sosesc in Romania din zonele de risc epidemiologic

Comitetul National pentru Situatii de Urgenta a adoptat in sedinta de joi
Hotararea 48 privind stabilirea exceptiilor de la masura carantinei ce se
aplica persoanelor care sosesc in Romania din tarile/zonele de risc
epidemiologic, precum si pentru suspendarea zborurilor catre acestea,
potrivit unei informari a CNSU.

"Hotararea stabileste, printre altele, suspendarea zborurilor spre si dinspre
Romania, efectuate de operatorii economici din aviatie, dinspre si spre
statele prevazute in lista tarilor/zonelor cu risc epidemiologic ridicat,
aprobata prin hotararea CNSU 47 din 05.10.2020, cu exceptia celor spre
si dinspre statele membre ale Uniunii Europene, Regatului Unit al Marii
Britanii si al Irlandei de Nord, Emiratelor Arabe Unite si Qatar", se arata
in informare.

(Sursa: ziare.com)

• Poliția Capitalei încurajează bucureștenii să îi reclame pe cei care
nu poartă mască și pune la dispoziție un număr la care pot fi trimise
imagini

Poliția Capitalei îi încurajează pe bucureșteni să îi reclame la TelVerde
0800 800 165 pe cei care nu poartă mască și, mai mult, pune la dispoziție
un număr la care pot fi trimise imagini cu cei care încalcă regulile
sanitare și care nu poartă mască, de exemplu. Poliția transmite că în urma
telefoanelor primite a realizat "o hartă a punctelor fierbinți, a zonelor
unde se încalcă cel mai des regulile de protecție".

Potrivit Poliției Capitalei, de la operaționalizarea acestei linii telefonice în
Ministerul de Interne (în luna iulie), "cetățenii și-au arătat disponibilitatea
de a sesiza în ce locuri, spații sau mijloace de transport în comun au
observat persoane care fie nu poartă, fie poartă în mod necorespunzător
masca de protecție".

Poliția mai spune că, pe fondul creșterii numărului de cazuri de infectare,
a intensificat controalele în toate zonele Capitalei.

"Acum facem un apel la cetățeni să ne sprijine în identificarea locurilor și
mijloacelor de transport unde anumite persoane nu respectă normele de
protecție individuală. Apelul transmis la TelVerde declanșează verificări.

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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Verificam cele sesizate și, mai mult decât atât, în urma acestor telefoane
am construit o hartă a punctelor fierbinți, a zonelor unde se încalcă cel
mai des regulile de protecție, zone care vor face obiectul unor verificări
amănunțite", transmite Poliția Capitelei.

Mai mult, Poliția Capitalei pune la dispoziție și numărul de WhatApp
0755 021 218, încurajându-i pe bucureșteni să trimită acolo imagini, foto
sau video, cu privire la cele sesizate la TelVerde 0800 800 165.

Poliția Capitalei mai spune că, dacă la sfârșitul săptămânii trecute mai
puțin de 10 cetățeni au apelat în București acest număr, ieri au existat 27
de apeluri la care au fost sesizate nereguli.

"Sunați la 0800 800 165, trimiteți imagini la 0755 021 218. Împreună
vom reuși. Respectăm distanțarea fizică, purtăm masca de protecție,
respectăm regulile de igienă. Pentru sănătatea dumneavoastră și a celor
din jur", a mai transmis Poliția Capitalei.

Avocatul Poporului îi cere ministrului de Interne Marcel Vela să-i
comunice actul normativ care stă la baza măsurii ca şi poliţişti în civil să
efectueze verificări privind respectarea normelor vizând combaterea
Covid-19.

"Solicitarea noastră are în vedere necesitatea preîntâmpinării situaţiilor în
care unele persoane îşi pot aroga calitatea de poliţist pentru a obţine
foloase materiale, precum şi importanţa respectării de către agenţii de
poliţie a prevederilor din actele normative mai sus menţionate”, explică
sursa citată.

Avocatul Poporului precizează că s-a sesizat din oficiu în acest caz ca
urmare a informaţiilor apărute în presă.

Purtătorul de cuvânt al IGPR, Georgian Drăgan, a anunţat, marţi, că
Poliţia Română, alături de Poliţia Locală, intensifică activităţile de
verificare a respectării normelor privind combaterea Covid-19, urmând ca
şi poliţişti în civil să fie implicaţi în acest demers. El a susținut că aceste
controale făcute de poliţişti în civil nu reprezintă "nimic nou", astfel de
activităţi fiind făcute și până acum, susține purtătorul de cuvânt al Poliţiei
Române, Georgian Drăgan.

El spunea că poliţiştii au întâlnit situaţii când, la vederea agenților,
oamenii și-au pus măştile de protecţie, pentru ca imediat după plecarea
acestora să le dea jos.

https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24338820-avocatul-poporului-cere-ministrului-vela-baza-legala-potrivit-careia-politistii-pot-patrula-civil.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24338820-avocatul-poporului-cere-ministrului-vela-baza-legala-potrivit-careia-politistii-pot-patrula-civil.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24338820-avocatul-poporului-cere-ministrului-vela-baza-legala-potrivit-careia-politistii-pot-patrula-civil.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-esential-24338820-avocatul-poporului-cere-ministrului-vela-baza-legala-potrivit-careia-politistii-pot-patrula-civil.htm
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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"Este o vorbă românească: <<Ne furăm singuri căciula>>", a mai susținut
reprezentantul IGPR. Precizările au fost făcute în contextul deciziei ca
polițiști în civil să facă controale și să îi amendeze pe cei care nu respectă
regulile sanitare.

(Sursa: hotnews.ro)

• Gazele din Marea Neagră: Legea offshore va fi modificată imediat
după alegerile parlamentare / România intră în competiție cu Turcia
și Ucraina

Producătorii de gaze din Marea Neagră au primit promisiunea din partea
autorităților că Legea Offshore va fi modificată după alegerile
parlamentare. De ce abia atunci? Din cauza unor dispute politice,
modificările ar putea fi înțelese greșit, motiv pentru care este nevoie de
consens din partea partidelor, consideră Niculae Havrileț, secretar de stat
în Ministerul Economiei, Energiei și Mediului de Afaceri. Există deja un
draft convenit cu investitorii interesați de gazele din Marea Neagră. Între
timp crește competiția din partea altor țări în Marea Neagră.

"Imediat după ce în Parlament vom avea o altă structură vom îmbunătăţi
legislaţia offshore astfel încât investitorii să aibă posibilitatea să-şi
recupereze investiţiile activând într-o legislaţie stabilă, predictibilă şi mai
ales non-retroactivă", a spus Havrileț în cadrul unei conferințe organizate
de publicația Profit.

Acesta a precizat că a avut discuţii cu producătorii din zona Mării Negre
și le-a promis că ministerul va pune în fața Parlamentului o nouă lege
offshore, după alegeri.

Investitorii din Marea Neagră înțeleg faptul că Parlamentul nu este
suficient de funcțional, cu majoritate stabilă, pentru ca Legea offshore să
fie modificată, a declarat în luna iulie ministrul Economiei, Virgil
Popescu. Acesta a spus într-un interviu acordat HotNews.ro că "toți
așteaptă un nou parlament cu o majoritate stabilă, care să și vrea să facă
acest lucru (n.red. să modifice Legea offshore)". Ministrul a mai spus că
este "convins că se va lua decizia de investiție de la anul".

Marile exploatări au rămas în așteptare, în condițiile în care legislația nu a
fost modificată pentru a deveni mai prietenoasă cu investitorii. Deciziile
de investiție în Marea Neagră au întârziat foarte mult din cauza legislației
nefavorabile companiilor care dețin licențele.

https://www.profit.ro/
https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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OMV Petrom, care deține licență pentru perimetrul Neptun, alături de
americanii de la Exxon, amână de la an la an decizia de investiții.
Companiile solicită modificarea Legii Offshore, însă până acum a lipsit
voința politică.

Între timp, România a căpătat recent un rival în Marea Neagră.
Reamintim că Turcia a anunțat descoperirea celui mai mare zăcământ de
gaze naturale "din istoria sa". "Turcia a făcut în Marea Neagră cea mai
mare descoperire de gaze naturale din istoria sa", a afirmat Erdogan,
într-un discurs la Istanbul, precizând că rezervele sunt estimate la 320 de
miliarde metri cubi. Pentru comparație, zăcămintele din zona românească
a Mării Negre sunt estimate la 200 miliarde de metri cubi. Zona este în
apropierea perimetrului Neptun, unde a fost descoperit cel mai mare
zăcământ de gaze din Marea Neagră din ultimele decenii, în urmă cu opt
ani.

Niculae Havrilț spune că regimul fiscal impus de Turcia este mult mai
prietenos cu investitorii din zona gazelor, fiscalitatea fiind mult mai mică.
Havrileț spune că nu trebuie neglijate nici interesele Ucrainei, care are
gaze în aceeași zonă. "O să vedem în zilele următoare că Ucraina va
deveni mult mai vocală în a promova interesele din Marea Neagră", a
precizat secretarul de stat în Ministerul Economiei.

Havrileț consideră că abia de acum începe competiția și va câștiga cine va
aduce primul gazele la țărm, "cine va fura startul".

(Sursa: hotnews.ro)

• În timp ce Doina Gradea transmite prin toate comunicatele de
presă că MediaSind este ilegal în SRTV,

Tribunalul București a decis că Sindicatul Român al Jurnaliștilor
MediaSind are dreptul legal să-și reprezinte membrii din

Televiziunea Română!

Pentru acest proces Doina Gradea a cheltuit mii de euro din bani publici

Tribunalul Municipiului București a respins acțiunea depusă de
Societatea Română de Televiziune prin președintele-director general,
Doina Gradea, de a constata că Sindicatul Român al Jurnaliștilor
MediaSind, în calitate de organzație națională a jurnaliștilor, nu are
dreptul de a-și reprezenta membrii afiliați din Televiziunea Națională!

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
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(vezi aici
hotărârea: http://www.tmb.ro/index.php/dosare_ecris?id_dosar=3000000
00922665).

Prin această acțiune, casa de avocatură Zamfirescu, Racoti, Vasile &
Partners angajată cu peste 50 000 de euro pentru a se război cu
MediaSind și cu jurnaliștii de la cotidianul Libertatea (amănunte
aici: Administrația Gradea angajează, pe bani publici, o casă de avocatură
pentru a se război cu MediaSind TVR și cu jurnaliștii de la cotidianul
Libertatea! ), a solicitat instanței să constate că Sindicatul Român al
Jurnaliștilor MediaSind nu este un sindicat constituit la nivelul SRTv și,
în consecință, nu are ce căuta în Televiziunea Națională ca să demaște
abuzurile din această instituție publică de presă! Precizăm că potrivit
informațiilor apărute în presă, casa de avocatură Zamfirescu, Racoti,
Vasile & Partners este una dintre cele mai scumpe case de avocatură din
țară (amănunte
aici https://m.luju.ro//dezvaluiri/anchete/scump-dom-le-scump-lumeajusti
tiei-ro-prezinta-in-premiera-contractul-dintre-ministerul-mediului-si-sca-z
amfirescu-racoti-predoiu-ministerul-plateste-90-euro-plus-tva-pe-ora-de-a
vocat-contractul).

Deși instanța a soluționat cauza doar într-un singur termen, avocații SRTv
au solicitat cheltuieli de judecată în cuantum de aproximativ 11 500 lei,
sumă pe care a plătit-o deja Televiziunea Română! Este revoltător că, în
timp ce salariații instituției sunt plătiți la minimul grilei de salarizare,
iar studiourile teritoriale au primit buget zero lei pentru investiții, Doina
Gradea aruncă banii instituției pe cele mai scumpe case de avocatură din
țară doar pentru ca sindicatul nostru să dispară și să nu mai demaște
ilegalitățile din TVR.

Așa cum a reținut și instanța de judecată, Sindicatul Român al
Jurnaliștilor MediaSind are personalitate juridică prin Sentinta nr.2782
din data de 12.04.2001, având membri în Televiziunea Română, Radio
România, AGERPRES și în mai multe instituții de media publice sau cu
capital privat. În data de 13.04.2017, prin sentinta nr. 3486/2017 rămasă
definitivă, Sindicatul Român al Jurnaliștilor MediaSind a fuzionat prin
absorbție cu Sindicatul din Televiziunea Națională, TVR SIND, preluând
și calitatea de sindicat de unitate la nivel de SRTv.

https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=_TR9TE5cQprYSaaX5Gw7yUhsvE5I3MiCUo3vO6g_K-5QWgHFHmzYCAFodHRwOi8vd3d3LnRtYi5yby9pbmRleC5waHAvZG9zYXJlX2VjcmlzP2lkX2Rvc2FyPTMwMDAwMDAwMDkyMjY2NQ..
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=_TR9TE5cQprYSaaX5Gw7yUhsvE5I3MiCUo3vO6g_K-5QWgHFHmzYCAFodHRwOi8vd3d3LnRtYi5yby9pbmRleC5waHAvZG9zYXJlX2VjcmlzP2lkX2Rvc2FyPTMwMDAwMDAwMDkyMjY2NQ..
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=QCiuo61TODNAiuYQNYfAvhqJDAZ-v1Jq4zsbT2J8xK6wuwPFHmzYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYWRtaW5pc3RyYXRpYWdyYWRlYWFuZ2FqZWF6YXBlYmFuaXB1YmxpY2lvY2FzYWRlYXZvY2F0dXJhcGVudHJ1YXNlcmF6Ym9pY3VtZWRpYXNpbmR0dnJzaWN1anVybmFsaXN0aWlkZWxhY290aWRpYW51bGxpYmVydGF0ZWE.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=QCiuo61TODNAiuYQNYfAvhqJDAZ-v1Jq4zsbT2J8xK6wuwPFHmzYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYWRtaW5pc3RyYXRpYWdyYWRlYWFuZ2FqZWF6YXBlYmFuaXB1YmxpY2lvY2FzYWRlYXZvY2F0dXJhcGVudHJ1YXNlcmF6Ym9pY3VtZWRpYXNpbmR0dnJzaWN1anVybmFsaXN0aWlkZWxhY290aWRpYW51bGxpYmVydGF0ZWE.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=QCiuo61TODNAiuYQNYfAvhqJDAZ-v1Jq4zsbT2J8xK6wuwPFHmzYCAFodHRwOi8vd3d3Lm1lZGlhc2luZC5yby9jb211bmljYXRlLTEvYWRtaW5pc3RyYXRpYWdyYWRlYWFuZ2FqZWF6YXBlYmFuaXB1YmxpY2lvY2FzYWRlYXZvY2F0dXJhcGVudHJ1YXNlcmF6Ym9pY3VtZWRpYXNpbmR0dnJzaWN1anVybmFsaXN0aWlkZWxhY290aWRpYW51bGxpYmVydGF0ZWE.
https://mail.cnslr-fratia.ro/owa/redir.aspx?REF=OGc2o1Oo5oYqZrWV85QyS5dTAghQNujWzaknk8-ZzYewuwPFHmzYCAFodHRwczovL20ubHVqdS5yby9kZXp2YWx1aXJpL2FuY2hldGUvc2N1bXAtZG9tLWxlLXNjdW1wLWx1bWVhanVzdGl0aWVpLXJvLXByZXppbnRhLWluLXByZW1pZXJhLWNvbnRyYWN0dWwtZGludHJlLW1pbmlzdGVydWwtbWVkaXVsdWktc2ktc2NhLXphbWZpcmVzY3UtcmFjb3RpLXByZWRvaXUtbWluaXN0ZXJ1bC1wbGF0ZXN0ZS05MC1ldXJvLXBsdXMtdHZhLXBlLW9yYS1kZS1hdm9jYXQtY29udHJhY3R1bA..
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Aceste realități sunt confirmate de sentințe judecătorești în mai multe
procese pierdute de TVR, dar și de Ministerul Muncii, care, în adresa
nr.105/IM/07.08.2019, a confirmat dreptul MediaSind de a-și
reprezenta membrii din Televiziunea Națională. (amanunte
aici: Ministerul Muncii demontează diversiunile conducerii Televiziunii
Române! )

Diversiunile securistice ale conducerii TVR au fost demontate și
de ITM București, prin recunoașterea și înregistrarea actului adițional la
contractul colectiv de muncă din SRTV, încheiat în baza mandatului
acordat Federației Cultură și
Mass-Media FAIR-MediaSind de Sindicatul Român al Jurnaliștilor
MediaSind și de Sindicatul TVR Craiova, document semnat chiar
de Doina Gradea! ( Noile drepturi câștigate la negocierile colective din
TVR au intrat în vigoare!)

Având în vedere aceste argumente, precum și faptul că din cauza
acestei diversiuni puse la cale de acoliții șefei TVR, observatorul
MediaSind nu a fost lăsat să facă parte din comisia de cercetare
disciplinară a conducerii Studioului TVR Cluj, MediaSind va depune mai
multe plângeri penale împotriva membrilor Comisiei Gradea-Tompea,
formată din: Carla Tompea, Directorul Producției Programe, cea care a
întocmit și raportul în baza căruia sunt acuzați angajații TVR
Cluj, Alexandru Dumitrescu, avocat și fost partener de afaceri al șefei
TVR, Adrian Fulea, fost colonel STS, referent la Compartimentul
Informații Clasificate, Eduard Dârvariu, contestat pentru implicarea
directă în realizarea sesizării și în sincopele de comunicare cu TVR Cluj
și Roxana Ionescu, șefa compartimentului juridic. Totodată, MediaSind
va lua în calcul organzarea unor manifestări publice în fața studioului
TVR Cluj (pentru a sprijini angajații din această instituție împotriva
presiunilor șefei TVR), în fața sediului PSD (pentru a solicita
retragerea sprijinului politic acordat de acest partid Doinei Gradea),
precum și în fața Diecției Naționale Anticorupție (pentru a depune
sesizările penale împotriva Comisiei Gradea-Tompea).

(Sursa: Departament Comunicare SRJ MediaSind)
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• PRO România și ALDE au fuzionat / Ponta: Ne unim forţele
pentru a crea o opoziție reală la actuala guvernare / Tăriceanu:
Vrem să jucăm rolul unei busole

Victor Ponta și Călin Popescu Tăriceanu au anunțat joi că forurile
statutare ale Pro România şi ALDE au aprobat fuziunea prin absorbţie
între cele două partide. Noua formațiune politică se va numi Pro România
Social Liberală și va intra în cursa pentru alegerile parlamentare în
această formă. Fuziunea celor două partide are loc în contextul în care
ambele au obținut la alegerile locale un rezultat slab sub pragul de 5%
necesar pentru a intra în Parlament.

Victor Ponta va deschide lista la Camera Deputaților, iar Călin Popescu
Tăriceanu la Senat. Repartiția pe listă la alegerile parlamenatre va fi de
60% - Pro România, 40% - ALDE.

„Vrem să le arătăm că au un adversar. După anii '90 România a trecut
prin două perioade bune, perioada guvernelor Năstase – Tăriceanu și
guvernul Ponta. Acum sutem iar în criză. Dacă alții nu au curajul să
oprească drumul spre prăpastie, trebuie să o facem noi. E momentul să ne
unim forțele pentru a opri actuala guvernare si să construim o alternativă.
Nu sunt niște forțe uriașe, dar experiența comună ne permite să vorbim și
să venim cu soluții și cu oameni”, a declarat Victor Ponta.

Călin Popescu Tăriceanu a spus că prin fuziune, cele două partide vor să
joace rolul de „busolă politică”.

„Vrem să jucăm rolul unei busole. Milităm pentru principiile și valorile în
care credem. Noi, din ALDE, pentru principiile liberale, cei din Pro
România pentru o politică socială coerentă. Am văzut că PSD a fost de
acord cu toate măsurile guvernului: introducerea stării de urgență,
prelungirea stării de urgență, introducerea și prelungirea stării de alertă,
adică acele măsuri care au încălcat drepturi și libertăți. Suntem singurii
capabili să facem o reală opoziție. Avem o experiență pe care o punem în
față”, a mai spus Tăriceanu.

Forurile statutare ale Pro România şi ALDE au aprobat fuziunea prin
absorbţie între cele două partide, în contextul alegerilor parlamentare din
6 decembrie.

(Sursa: hotnews.ro)
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• Ion Caramitru: Pericolul COVID este real și este foarte mare. Sunt
cazuri în mai toate teatrele / Ministrul Culturii: Actorii vor fi plătiți
ca și cum ar juca cu sălile pline

Teatrele s-au închis din nou, la o lună și câteva zile de la redeschidere, iar
directorul Teatrului Național București, Ion Caramitru, spune că nu poate
contesta acestă decizie, pentru că pericolul COVID-19 este unul real și
foarte mare mai ales pentru actori, care nu sunt protejați în niciun fel pe
scenă, nepurtând mască. "Numărul celor care s-au îmbolnăvit a crescut în
progresie geometrică. Unele teatre s-au și închis, Opereta este în carantină,
sunt îmbolnăviri în mai toate teatrele", a afirmat pentru HotNews.ro
actorul Ion Caramitru. Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, spune că în
acestă perioadă actorii vor fi plătiți ca și cum ar juca cu sălile pline.

La o lună și câteva zile de la redeschidere, după un lockdown de șase luni,
teatrele s-au închis din nou. Mai exact, se închid pentru public sălile de
spectacol, pentru că actorii pot merge în continuare la repetiții, cu
respectarea normelor sanitare - mască și distanță.

Directorul Teatrului Național București, Ion Caramitru, spune că măsura
este direct proporțională cu evoluția pandemiei și că în teatru nu pericolul
îmbolnăvirii în sala de spectacol este mare, ci pe scenă, la artiști, care
joacă fără mască.

 "E o măsură direct cu proporțională cu ceea ce știam - dacă
indicele de 1,5 îmbolnăviri la mia de locuitori va fi depășit, vor
urma măsuri mai stricte. Iată-ne la peste 3.000 de cazuri de
îmbolnăvire în România, ceea ce depășește orice imaginație.

 În teatru nu pericolul îmbolnăvirii în sala de spectacol este mare, ci
pe scenă, la artiști, care joacă fără mască, au treburi pe care în
culise trebuie să le facă în viteză, să își schimbe costumele, să se
machieze. Publicul intră în foaier cu măsurarea obligatorie a
temperaturii, stă cu mască, cu distanță între scaune. Este mult mai
protejat decât sunt actorii și oamenii de pe scenă.

 Numărul celor care s-au îmbolnăvit a crescut în progresie
geometrică. Unele teatre s-au și închis, Opereta este în carantină,
sunt îmbolnăviri în mai toate teatrele. Și la Teatrul Național au fost
cazuri, în urmă cu aproape două săptămâni, la atelierul de
tâmplărie, care a fost imediat închis și trimiși acasă. Acum avem un
actor infectat și alte două persoane - un actor și un electrician - care
astăzi așteaptă rezultatele testelor. Sunt cazuri. Actorul confirmat
ne-a anunțat că soția lui s-a îmbolnăvit, iar ea nu lucrează în teatru.
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 Pericolul este real și este la noi, la actori, mai mult decât la public,
iar numărul de cazuri galopează. Eu nu sunt împotriva închiderii
teatrelor pentru o perioadă determinată, cum se întâmplă acum,
pentru că pericolul este foarte mare", a spus Caramitru, pentru
HotNews.ro.

"Online-ul omoară spectacolul"

Directorul TNB a explicat că repetițiile și celelalte activități din teatre se
pot desfășura în continuare, cu respectarea normelor sanitare. Caramitru
spune că riscul de infectare nu este la fel de mare la repetiții, pentru că
actorii și toată lumea din teatru poartă mască și respectă toate normele.

Cât despre trecerea spectacolelor în online, Caramitru consideră că în
perioada de lockdown s-a făcut exces.

 "Nu sunt deloc entuziasmat de ideea de a trece spectacolele în
online. În perioada de izolare s-a făcut exces de online și au fost
nenumărate nemulțumiri exprimate de public. Sunt spectacole
înregistrate cu o singură cameră, pusă frontal. Omoară spectacolul.
La TNB avem un studio video, se face cu 3 aparete și cu montaj.
Sunt mai îngrijite, mai bine puse la punct și tot nu sunt
mulțumitoare. Nu cred că online-ul va rezolva ceva. Eu sper ca
această perioadă să nu dureze mult", a adăugat Ion Caramitru.

Ministrul Culturii: "Actorii vor fi plătiți ca și cum ar juca cu sălile
pline"

Ministrul Culturii, Bogdan Gheorghiu, afirmă că reluarea activităților
culturale nu a contribuit în niciun fel la această evoluție epidemiologică,
pentru că au fost respectate regulile sanitare.

 "Am constatat și după perioada de vară, cu spectacole în aer liber și
cu muzeele deschise încă din luna iulie, că în sectorul cultural s-au
respectat cu strictețe normele și au fost doar cazuri izolate, nu
focare, iar acolo managerii au acționat imediat, cum a fost cazul
Operei Române. Mai sunt cazuri izolate și îmi mențin pararea ca
reluarea activităților culturale nu a contribuit în niciun fel la
această evoluție epidemiologică", a declarat joi, pentru HotNews.ro,
ministrul Culturii.

El a precizat că repetițiile si filmările pot continua, inclusiv personalul
tehnic poate veni la serviciu, astfel că activitatea în teatre se va putea
desfășura ca și până acum, mai puțin spectacolele cu publicul.
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Desfăsurarea repetițiilor este reglementată prin ordin comun al miniștrilor
Sănătății și Culturii, dar aplicarea punctuală ține de fiecare manager și
"întreaga responsabilitate este a managerilor".

 "Din punct de vedere financiar, salariile se pot plăti integral, la zi.
Actorii, cel puțin cei din instituțiile subordonate Ministerului
Culturii, vor veni la serviciu, vor avea posibilitatea să muncească
în funcție de cum decid managerii. Vor fi plătiți ca și cum ar juca
cu sălile pline.

 Prin nevânzarea de bilete, instituțiile au avut anumite găuri
financiare în buget, dar am primit o rectificare pozitivă și am
suplimentat bugetele instituțiilor, astfel încât să se acopere
pierderile", a afirmat Bogdan Gheorghiu.

Întrebat ce se întâmplă cu actorii independenți, el a spus că aceștia vor
primi, ca și până acum, indemnizația pe drepturi de autor în cuantum de
75% din salariul brut.

 "La începutul pandemiei am lansat un apel pentru proiecte exclusiv
online, am alocat un milion de lei. Peste 270 de lucrători culturali
au beneficiat de fonduri prin acest apel. Vom repeta acest tip de
apel, vom lansa un nou apel, cu o sumă alocată de 2 milioane de lei.
Va fi lansat în noiembrie, pentru proiecte online dedicate Zilei
Culturii Române, din 15 ianuarie. Este dedicat doar sectorului
independent și doar proiectelor online", a susținut Gheorghiu.

(Sursa: hotnews.ro)

• „Golden Gate-ul” de peste Dunăre. Podul de la Brăila începe să
prindă contur: Pilonii podului cresc pe zi ce trece

Pilonii podului suspendat peste Dunăre de la Brăila au ajuns deja la o
înălțime de câteva zeci de metri și ridicarea lor avansează cu aproape 2
metri pe zi. Cele două turnuri vor ajunge la final la o înălțime de aproape
200 de metri, iar de ei se vor prinde două cabluri de oțel care vor susține
un tablier metalic de peste 20.800 de tone. Între cele două turnuri
deschiderea podului va fi de aproape 1.120 de metri, puțin mai mică decât
deschiderea celebrului pod Golden Gate din San Francisco.

„Ridicarea pilonilor podului peste Dunăre avansează aproape 2m, în
fiecare zi. Turnarea pilonilor se face în sistem continuu.
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Sistemul de cofrare este ghidat prin laser și permite turnarea continuă a
pilonilor astfel încât se lucrează 24 de ore din 24, 7 zile din 7. În paralel,
se lucrează și la cele două blocuri de ancorare ale podului”,
spune secretarul de stat în Ministerul Transporturilor, Ionel Scrioșteanu.

Mai în detaliu, podul de la Brăila va avea trei deschideri: o deschidere
principala (1120 m) și două deschideri laterale de 489,65 m pe malul
Brăila și 364,65 m pe malul Tulcea. De o parte și de alta sunt două
viaducte de acces în lungime de câte 110 m fiecare.

În total, podul de la Brăila va măsura aproape 2 kilometri, iar pe lângă el
se construiesc și alți 23 de kilometri de drum expres.

După ridicarea celor două turnuri, care vor avea fiecare 192,64 metri și
vor fi practic cele mai înalte construcții din România (dincolo de coșuri
de fum sau antene), va urma operațiunea de ridicare a cablurilor uriașe de
oțel care vor susține tablierul podului.

VIDEO - Cum va arăta Podul de la Brăila de peste Dunăre:

„Aproximativ 81.000 de kilometri de fir de oțel, îndeajuns cât să
înconjoare pământul de două ori, se vor împleti și vor forma 16 toroane
care vor alcătui două cabluri cu o lungime de doi kilometri fiecare.
Greutatea totală a celor două cabluri este de peste 6.700 tone. Garanția
oferită de constructorul japonez al cablurilor este de 120 de ani”, potrivit
Companiei de Drumuri.

Fiecare cablu are 60 de centimetri în diametru și va susține tablierul
metalic cu ajutorul tiranților. Pe fiecare mal, cablurile se vor ancora în
câte un bloc de ancoraj.

Fiecare segment al tablierului metalic are o greutate medie de 250 de tone.
În total vor fi 86 de segmente ale tablierului metalic care cântăresc în
total peste 20.800 tone.

Lungimea totală a podului suspendat peste Dunăre este de 1.974,30 metri,
iar deschiderea centrală este de 1.120 metri. Comparativ, celebrul pod
Golden Gate din San Francisco are o lungime de 1.970 de metri și o
deschidere centrală de 1.280 de metri.

„La momentul finalizării va fi al treilea pod din Europa din punct de
vedere al deschiderii centrale și al lungimii”, notează Compania de
Drumuri.

https://www.facebook.com/IrinelScriosteanu/posts/1312227865783762
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Drumuri expres de legătură de 23 de kilometri

Dincolo de podul propriu-zis, proiectul prevede și realizarea a peste 23 de
kilometri de drum expres pentru a conecta podul.

Lungimea totală a obiectivului este de 23,413 km și cuprinde două
secțiuni: drumul principal Brăila - Jijila, cu o lungime 19,095
km și drumul de legătură cu DN22 Smârdan - Măcin, în lungime de
4,328 km.

Podul suspendat peste Dunăre, structura principală din cadrul Proiectului,
va avea o lungime de 1.974,30 de metri și va fi poziționat între km
4+596,10 si km 6+570,52 pe drumul principal Braila-Jijila, respectiv la
km 165+800 pe fluviul Dunarea (kilometraj pe Dunare, masurat de la
Sulina).

Drumul principal Brăila – Jijila. Va avea o lungime de 19,095 Km si
va fi prevăzut cu două benzi de circulație pe sens, benzi de încadrare,
acostamente, zona mediană și zona de parapete.

Pe tronsonul cuprins între km 4+486,10 și km 6+680,30, unde drumul
traversează fluviul Dunărea, se vor construi doua viaducte de acces în
lungime de cate 110,00 metri fiecare.

Traseul include o ramificație pe directia Sud, până la intersecția cu
drumul existent Smârdan - Măcin (DN22).

Drumul de legătură cu DN22 Smârdan - Măcin. Cu o lungime de
4,328 km, acest drum va fi prevăzut cu o bandă de circulație pe sens.
Drumul de legătură urmează să pornească de la km 7+940 al drumului
principal (Brăila- Jijila) si se va intersecta cu DN22 Smârdan-Măcin.

(Sursa: hotnews.ro)

• Farmaciile veterinare îi cer lui Iohannis să retrimită în Parlament
legea care instituie monopolul medicilor veterinari

Asociația Farmaciilor Veterinare au depus un memoriu la Președinția
României prin care solicită președintelui Klaus Iohannis retrimiterea în
Parlament a legii pentru organizarea și exercitarea profesiunii de medic
veterinar, care instituie monopolul asupra comertului cu amanuntul a
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produselor medicamentoase veterinare, încălcând Constituția și
prevederile Tratatului UE.

Contactat de HotNews.ro, președintele Asociației Lucian Gabor, ne-a
confirmat joi acest lucru, adăugând că speră ca memoriul să fie luat în
seamă, iar legea să fie retransmisă Parlamentului. ”Noi nu am fost
consultați în timpul procedurilor parlamentare, deși așa ar fi fost normal.
Totul s-a făcut într-o discreție maximă și acum nu putem decât reacționa
la această exagerare”, a spus Gabor.

Lucian Gabor, mai solicită Președintelui, în numele Asociației
Farmaciilor Veterinare, să sesizeze Curtea Constituțională a României cu
o obiecție de neconstituționalitate înainte de promulgarea legii. Asociația
a făcut aceste demersuri prin intermediul cabinetului de avocatură al
fostului ministru al Justiției, Valeriu Stoica.

”O restricționare la nivelul acționariatului farmaciilor veterinare similară
celei actuale, prin care medicii veterinari trebuie să dețină peste 50% din
acțiunile unei farmacii a mai fost introdusă în legislația națională în urmă
cu câțiva ani, tot la presiunea unor grupuri de interese, dar a fost
eliminată prin Ordonanță de Urgență, tocmai pentru ca România să evite
declanșarea procedurii de infrigement”, se mai arată în documentul trimis
Președinției.

Farmaciștii veterinari mai atrag atenția că promulgarea legii în forma
aprobată de Parlament va avea un puternic impact negativ asupra
industriei farma veterinare, asupra producătorilor industriali din zootehnie,
cât mai ales asupra micilor ferme care vor avea dificultăți majore în
asigurarea sănătății și tratamentului animalelor, in contextul actual
caracterizat de lipsa unui numar suficient de medici care sa acopere
zonele mai indepartate de orasele principale.

”Mai mult, blocajul în distribuția de medicamente, prin închiderea
imediată a aproximativ 40% din farmaciile veterinare, precum și
interzicerea vânzărilor online pentru produsele veterinare de bază (de tip
OTC), va pune proprietarii animalelor de companie în imposibilitatea de
a asigura tratamentul acestora, mai ales în condițiile pandemiei.

Modificarea privind structura acționariatului farmaciilor veterinare, care
ar urma să fie deținute în proporție de peste 50% de un medic veterinar cu
libera practica, reprezintă o distorsionare și o încălcare a libertății
economice și reprezintă o încălcare evidentă a Constituției și a normelor
europene”, se arată în memoriu.
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Propunerea ce vizează modificarea structurii acționariatului este vădit
disproporționată pentru atingerea obiectivelor enunțate în Expunerea de
motive a actului normativ, cât timp activitatea este și în prezent
reglementată strict, fiind supusă unor condiții clare de autorizare și
reglementare, desfășurându-se deja sub supravegherea și responsabilitatea
unui medic veterinar supus tuturor obligațiilor legale și deontologice
aferente profesiei sale, profesie a cărei independență este garantată.

În consecință, Asociația Farmaciilor Veterinare solicită imperios reluarea
procesului legislativ prin consultarea tuturor actorilor implicați, inclusiv
asociațiile producătorilor din zootehnie, micii fermieri, dar și organizațiile
nonguvernamentale pentru protecția animalelor.

Context:
Camera Deputaţilor a adoptat, marţi, un proiect care modifică Legea
160/1998 privind organizarea şi exercitarea profesiunii de medic veterinar,
stabilind că aceştia trebuie să fie membri ai Colegiului de profil pentru a
exercita în mod permanent această meserie.

"Profesia de medic veterinar se exercită, pe teritoriul României, în
condiţiile prezentei legi, de către persoane fizice posesoare ale unui titlu
oficial de calificare în medicina veterinară, membre ai Colegiului
Medicilor Veterinari înregistrate în tabloul general al medicilor
veterinari", prevede textul adoptat, notează Agerpres.

Medicii veterinari vor avea exclusivitate în mai multe domenii de
competenţă - consultarea, diagnosticarea, efectuarea acţiunilor de
imunoprofilaxie şi tratarea animalelor, controlul comercializării cu
amănuntul şi utilizării produselor medicinale veterinare, comercializarea
cu amănuntul şi utilizarea produselor medicinale veterinare.

Potrivit unui text nou introdus, administrarea produselor medicinale se
face doar de către medicul veterinar cu drept de liberă practică sau de
către personalul de specialitate cu studii medii angajat în cadrul unităţilor
în care se desfăşoară activităţi de asistenţă medical-veterinară, respectiv
asistent veterinar şi/sau tehnician veterinar, după prescrierea şi sub
supravegherea sau sub responsabilitatea medicului veterinar cu drept de
liberă practică, după caz.

Medicul veterinar cu drept de liberă practică este răspunzător de modul în
care personalul de specialitate cu studii medii efectuează activităţile
sanitare veterinare stabilite şi atribuite de acesta.
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O activitate sanitară veterinară este executată de către personalul de
specialitate cu studii medii sub responsabilitatea medicului veterinar cu
drept de liberă practică şi în prezenţa acestuia.

Prin excepţie, proprietarii de animale le pot administra acestora, pe cale
orală, prin inhalaţii sau instilaţii sau prin aplicaţii locale, produse
medicinale prescrise de către un medic veterinar cu drept de liberă
practică, în situaţia în care nu este necesară administrarea lor, exclusiv, de
către medicul veterinar cu drept de liberă practică.

Produsele medicinale veterinare care se administrează exclusiv de către
medicul veterinar cu drept de liberă practică se stabilesc prin ordin al
preşedintelui Autorităţii Naţionale Sanitare Veterinare şi pentru Siguranţa
Alimentelor, mai prevede proiectul adoptat.

Medicii veterinari, membri ai Colegiului Medicilor Veterinari, care sunt
angajaţi ai facultăţilor de medicină veterinară, au dreptul de a examina
animalele, de a stabili diagnosticul, de a prescrie şi de a administra
produse medicinale animalelor respective, în cadrul procesului didactic,
precum şi în baza contractelor de prestări servicii medicale veterinare.
Medicii veterinari cu drept de liberă practică pot să prescrie şi să
administreze produsele medicinale numai după examinarea clinică a
animalelor şi stabilirea diagnosticului prezumtiv.

Personalul de specialitate cu studii medii, respectiv asistentul veterinar
şi/sau tehnicianul veterinar, nu are dreptul să efectueze examinarea
clinică a animalelor, să stabilească diagnosticul şi/sau tratamentul şi nici
să efectueze intervenţii chirurgicale.

Medicii veterinari care îşi exercită în mod permanent profesia pe teritoriul
României atât în sistemul privat, cât şi în sistemul public, ocupând posturi
şi/sau funcţii publice care necesită exclusiv calificarea de medic veterinar,
precum şi cei care îşi desfăşoară activitatea în mod independent, în una
din formele prevăzute de legislaţia în vigoare, trebuie să deţină calitatea
de membru al Colegiului Medicilor Veterinari, stipulează actul normativ.

Farmaciile veterinare eliberează produsele medicinale veterinare pentru
care s-a emis o prescripţie medicală veterinară, limitându-se la specia,
greutatea animalului, durata tratamentului şi doza recomandată.
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Activitatea din cadrul farmaciilor veterinare şi punctelor farmaceutice
veterinare se desfăşoară exclusiv în prezenţa unui medic veterinar cu
drept de liberă practică, responsabil pentru vânzarea produselor.

În unităţile farmaceutice veterinare este interzisă eliberarea şi
comercializarea cu amănuntul a produselor medicinale veterinare
biologice.

Farmaciile comunitare au obligaţia de a elibera produsele de uz uman,
inclusiv a celor din categoria stupefiantelor, psihotropelor şi a celor aflate
sub control naţional, în baza prescripţiilor medicale veterinare emise în
situaţiile în care nu există un produs medicinal veterinar similar autorizat
pentru a fi comercializat pe piaţa din România, mai prevede textul adoptat.
Camera Deputaţilor este for decizional pentru acest act normativ. Legea a
plecat spre promulgare.

(Sursa: hotnews.ro)

• Banii necheltuiți pe campania de informare publică vor putea fi
redistribuiți între categoriile de servicii media

Guvernul are pe ordinea de zi un proiect de OUG care modifică legislația
privind campania de informare publică a Guvernului în contextul situației
epidemiologice determinate de răspândirea COVID-19. Actul normativ
are în vedere ca, în situația în care sumele prevăzute pentru campaniile de
informare publică nu se utilizează integral pe categorii de furnizori de
servicii media, banii să poată fi redistribuiți.

Practic, să creeze cadrul legal pentru redistribuirea sumelor rămase
necheltuite celorlalte categorii de furnizori de servicii media sau între
servicii, în cadrul aceleiași categorii.

În acest sens se introduce o nouă reglementare care prevede că sumele din
bugetul prevăzut total al campaniilor media pot fi redistribuite între
categoriile de servicii media sau între servicii, în cadrul aceleiași categorii,
la propunerea motivată a Autorității pentru Digitalizarea României, cu
încadrarea în bugetul aprobat. Redistribuirea se face în funcție de cererile
furnizorilor media validate în cadrul campaniei de informare publică și de
disponibilitățile bugetare înregistrate la data de 1 octombrie 2020, pe
fiecare categorie de servicii.
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Disponibilitățile înregistrate potrivit alin.(2) se redistribuie prin ordin al
secretarului general al Guvernului, cu respectarea procentelor prevăzute
la alin.(1) și a ordinii în care au fost înregistrate cererile.

Potrivit legislației în vigoare (Legea 165/2020), Guvernul difuzează
contra cost, prin intermediul serviciilor de programe de televiziune și
radiodifuziune, al ziarelor tipărite, revistelor, publicațiilor periodice, al
furnizorilor de servicii media online și furnizorilor de publicitate prin
mijloace de publicitate amplasate în localități, înregistrate în România,
campanii de informare publică privind măsurile de prevenire și limitare a
răspândirii coronavirusului SARSCoV-2, precum și campanii de
informare publică privind modul de reluare a activităților economice și
sociale și de promovare a produselor și serviciilor românești, în
conformitate cu prezenta ordonanță de urgență, pentru o perioadă de 180
de zile de la data încheierii în acest sens a contractelor de prestări servicii,
dar nu mai târziu de 31 decembrie 2020.

Vezi aici proiectul de OUG

(Sursa: hotnews.ro)

• Elcen, despre căldura din București: În această iarnă vom trece
prin management de criză

Sistemul de termoficare din București este în colaps. "Ca în bancul cu
Petrică şi lupul, până în acest an unii nu credeau că suntem în colaps, dar
iată că toată vara cetăţenii oraşului Bucureşti s-au plâns de calitatea
serviciului, lipsa apei calde şi lipsa parametrilor de apă caldă", a afirmat
Claudiu Creţu, administrator special al producătorului de energie termică
Elcen, în cadrul unei conferințe a publicației Profit.

Creţu crede că lucrurile s-ar putea rezolva pe viitor, considerând că noul
primar al Bucureștiului, Nicușor Dan, se arată interesat să găsească soluții.
"A fost o vizită istorică, a fost pentru prima dată când un primar al
Capitalei a venit în vizită la Elcen. Am avut o discuţie consistentă, de trei
ore, pentru a gândi soluţii şi drumuri de urmat pentru încălzirea
bucureştenilor şi investiţiile viitoare. Contextul este unul optimist", a spus
Crețu.

Însă, aceste investiţii nu pot fi făcute imediat, în câteva luni, astfel că
urmează o iarnă dificilă din punct de vedere al termoficării.
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"Această iarnă o vom trece printr-un management de criză, printr-o
gestionare a avariilor cât se poate de rapidă, astfel încât să nu fie
probleme", a precizat reprezentantul Elcen.

Cazanele sunt de acum 50-60 de ani, motiv pentru care ar fi nevoie de
investiţii în centrale noi, în ciclu combinat, de nouă generaţie, eficiente
raportat la consumul de gaze şi la emisii.

La CET Sud, care asigură aproape jumătate din consumul din Bucureşti,
ar fi nevoie de centrale noi de 200-400 de MW, iar la CET Grozăveşti e
necesar un grup nou de 50 de MW.

Investițiile ar trebui demarate cel târziu în anul 2021, iar sursele de
finanțare ar putea fi fondurile europene prin Fondul de Modernizare.

Crețu consideră că "rădăcina tuturor problemelor în sistemul de
termoficare al Bucureştiului stă în această împărţire a producătorului
Elcen, pe de o parte, la Ministerul Economiei, Energiei şi transportatorul
şi distribuitorul de energie termică, RADET, actualmente
Termoenergetica, în subordinea Primăriei Capitalei". De aceea, este umul
dintre susținătorii integrării sistemului.

Planul de reorganizare al Elcen prevede mai multe opţiuni, una fiind cea
prin care Primăria achiziționează activele Elcen. În paralel, şi Romgaz
face o analiză de preluare a activelor Elcen.

(Sursa: profit.ro)

• Adrian Vasilescu povesteşte cum a ajuns BNR să revină pe pieţele
internaţionale de capital după o interdicţie de 15 ani, după ce
România a intrat în incapacitate de plată în 1981, din decizia lui
Ceauşescu

Trei mari erori de strategie politică, din prima parte a anului 1990, au
împovărat pentru multă vreme economia românească. Am în vedere
liberalizarea importurilor concomitent cu interzicerea exporturilor,
deschiderea graniţelor fără să se fi trecut totodată la liberalizarea
preţurilor şi subvenţionarea de către stat a preţurilor unor produse
alimentare de bază simultan cu reintroducerea în pachetele salariale a
tuturor drepturilor băneşti amputate în anii 1980, deşi încă din ianuarie
1990 se înregistrau mari căderi de producţie, iar pe pieţele interne
circulau mulţi bani şi puţine mărfuri.
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Consecinţele au fost dramatice. Cum exportul, motor principal al oricărei
economii, fusese scos din funcţiune, a fost consumată pe importuri toată
valuta din rezervele statului. În acelaşi timp, întârzierea cu nouă luni a
liberalizării preţurilor, faţă de deschiderea graniţelor, a stimulat „turismul
comercial“; primii noştri „întreprinzători pe cont propriu“ au cumpărat
ieftin, pe lei, mărfuri din ţară, pe care apoi le-au vândut scump, pe valută,
în Turcia sau în spaţiul iugoslav. Mărfurile alimentare cu preţuri
subvenţionate, cu deosebire untul, au fost primele care au dispărut din
magazine. Pe la începutul toamnei 1990, după mai multe luni în care
exportul, interzis oficial, a prosperat totuşi pe reţelele pieţei negre,
magazinele erau atât de goale încât la 1 leu în circulaţie pe piaţa internă
circulau mărfuri de 9 bani.

Acestea erau condiţiile interne, în septembrie 1990, când BNR şi-a
redobândit rolul de bancă centrală de tip european şi a trecut la
reformarea radicală a întregului sistem bancar românesc.

Forţarea achitării datoriei externe s-a răzbunat

Scala problemelor greu sau foarte greu de rezolvat, de pe agenda noii
conduceri a Băncii Naţionale, era mult mai largă. Iar toate aceste
probleme aveau un numitor comun: carantina financiară de 15 ani impusă
României, de către băncile de pe pieţele internaţionale, după „defectarea
plăţilor“ în 1981. În toamna lui 1990 se împliniseră 10 ani de izolare, mai
rămâneau cinci, iar speranţa ridicării acestei sancţiuni, născută după 22
decembrie 1989, se năruise în timpul mineriadei din vara lui 1990. O
echipă a Băncii Mondiale, ce se afla atunci la Bucureşti cu scopul de a ne
veni în ajutor, şi-a făcut bagajele şi a dispărut din România. Am rămas în
izolare încă cinci ani.

Cum s-a ajuns aici? România modernă, în toată istoria sa de 161 de ani,
şi-a întemeiat dezvoltarea pe acumulări de capital. Fie că a atras investiţii
străine, fie că a făcut împrumuturi în valută de la băncile de pe pieţele
internaţionale. În toţi aceşti ani, în timp ce hărţile întocmite de instituţiile
specializate în analiza pieţelor financiare au fost înnegrite de foarte
multele cazuri de pe planetă de „defectare a plăţilor“ de către ţări din linia
întâi a vieţii economice, în numai două situaţii apare pe aceste hărţi şi
România. Prima dată în 1933, în vremea crizei economice interbelice, iar
a doua oară în 1981. Instituirea carantinei financiare în 1981, pentru 15
ani, nu e legată însă de încetarea plăţilor, ci de reacţia conducerii de
atunci a României de după încetarea plăţilor.
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Anii 1970 au fost dificili pentru întreaga economie a lumii. Dar, cu
deosebire, au fost dificili pentru ţările dezvoltate. Două crize ale
petrolului, soldate cu evadarea preţurilor combustibilului dintr-o matcă
îndelung consolidată, dublate de o inflaţie galopantă ce a durat mai bine
de un deceniu, au avut un puternic impact inclusiv pe pieţele financiare
internaţionale. Dobânzile bancare au sărit şi ele din matcă şi, treptat, mai
cu seamă către anii 1980, au urcat peste 20 la sută. Creditele s-au scumpit
considerabil. Or, tocmai în această perioadă, după ce la începutul anilor
1970 fusese primită în FMI, dobândind o garanţie în plus, România şi-a
majorat datoria externă. La începutul anilor 1980, într-o conjunctură
complicată, când factura serviciului datoriei noastre externe crescuse
considerabil, iar industria românească, beneficiara împrumuturilor, dădea
deja semne de oboseală, s-a produs declicul. România a „defectat plăţile
externe“.

Furia lui Ceauşescu a fost atât de mare încât, fără să chibzuiască, a decis
să rupă legăturile cu băncile care creditaseră România, declarând totodată
că în cel mai scurt timp va achita întreaga datorie externă. Ceea ce s-a şi
întâmplat. Dar plăţile au fost doar parţial suportate de industrie, care nu a
mai beneficiat de retehnologizări în condiţiile penuriei valutare din anii
respectivi, penurie cauzată de decizia pieţelor financiare de a izola
România timp de 15 ani. Aşa că, treptat, greul plăţii datoriei externe a fost
preluat de agricultură şi, în cele din urmă, de vânzările de aur de la Banca
Naţională.

FMI: mantaua de vreme rea

În 1990, în pragul iernii, o problemă cardinală era combustibilul necesar
pentru încălzirea caloriferelor în Bucureşti şi în oraşele din ţară. Iar
această problemă avea să se repete în următorii patru ani, până în 1996,
cât timp avea să mai dureze carantina financiară ce ţinea România departe
de marile bănci creditoare din lume. La care se adăuga încă un obstacol
imens: Ceauşescu rupsese legăturile şi cu FMI.

Guvernatorul Isărescu, în timpul în care a fost consilier economic la
ambasada noastră în Statele Unite, stabilise însă relaţii personale bune
atât cu FMI, cât şi cu Banca Mondială. Venise acum timpul să le
valorifice în folosul ţării. Timp de cinci ani, până să ieşim din carantină,
FMI ne-a fost manta de vreme rea. Şi ani buni după ce ne-a fost ridicată
carantina, pentru că împrumuturile de la FMI erau dintre cele mai ieftine,
iar BNR avea nevoie de rezerve valutare.
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Al cincisprezecelea an de când România fusese scoasă în afara pieţei
internaţionale de capital, interzicându-i-se cu desăvârşire să împrumute
bani de la vreo sursă privată, se împlinise în 1995. Timpul exilului
expirase. Dar, în 1996, porţile pieţelor financiare internaţionale nu aveau
să ne fie deschise dintr-o dată. Aşa că s-a recurs la unica soluţie posibilă
atunci: să se împrumute Banca Naţională. Parlamentul României a
dezbătut şi a votat Legea nr. 118/4 decembrie 1995, prin care Banca
Naţională a fost abilitată să facă împrumuturi pe termen mediu şi lung.
Pentru că avea şi credibilitate, şi putere de garantare a împrumuturilor.
Analizele n-au lăsat loc pentru îndoieli. Până când România avea să
ajungă la un surplus al balanţei comerciale, constrângerea valutară putea
fi uşurată printr-o finanţare externă substanţială. împrumuturi externe,
aşadar, cu un grad ridicat de siguranţă şi stabilitate, bine dirijate spre
ramuri eficiente, generatoare de export.

Legea 118, din 4 decembrie 1995, oferise cadrul juridic de bază pentru
acţiunile Băncii Naţionale. Mai departe, însă, era nevoie de o strategie
generală de asigurare a finanţării externe. Consiliul de Administraţie al
BNR a plecat de la o realitate: posibilităţile limitate de acces la creditarea
oficială, din sursele instituţiilor financiare internaţionale, în primul rând
de la FMI şi Banca Mondială. Aşa că strategia elaborată atunci a cuprins
şi trecerea la un proces complex de diversificare a surselor de finanţare
externă. În prim-plan s-a aflat ideea accederii la capitaluri private, care
încă din acea vreme asigurau peste 80 la sută din totalul resurselor
financiare mondiale.

Reintrare cu dreptul pe pieţele de capital

Atunci, încă un aspect important a constituit temei pentru strategia
elaborată de Banca Naţională. După cei 15 ani de absenţă a României de
pe pieţele de capital, se impunea o reintrare pe un câmp larg - vizibilă şi
semnificativă. Fapt ce a determinat Banca Naţională să contracteze, în
1996, împrumuturi sindicalizate, să efectueze plasamente private şi să
recurgă la emisiuni publice de obligaţiuni. Efectul a fost cel scontat.
Marile ziare financiare ale lumii au scris că, după o lungă absenţă impusă
de conjunctura anilor ‘80, România reintră cu dreptul pe pieţele
capitalului privat.

Într-un prim moment, în acelaşi timp cu angajarea unor împrumuturi
sindicalizate pe termen scurt, Banca Naţională a solicitat şi a obţinut
evaluarea riscului de ţară („rating“) de la mari agenţii specializate din
America, Europa şi Japonia.
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În practica internaţională, procedeul reprezintă o precondiţie pentru
emisiuni publice de obligaţiuni. Evaluările ce au urmat aveau să faciliteze
- în viitorul apropiat - accesul pe pieţele internaţionale de capital nu
numai pentru instituţiile reprezentând statul român (Ministerul Finanţelor,
mai ales) dar şi pentru băncile comerciale, pentru companiile naţionale şi
pentru societăţile comerciale româneşti. De stat sau private. Ratingul a
fost totodată precondiţia necesară pentru accesul pe piaţa internaţională a
obligaţiunilor, una dintre cele mai importante surse de finanţare externă.

Banca Naţională a vizat vârfurile. Practic, a apelat la firmele americane
Moody's şi Standard & Poor's, la firma europeană IBCA şi la firma
japoneză JCRA (Japan Credit Rating Agency) să vină în România şi să
facă evaluări de risc de ţară. Echipe de analişti ale firmelor amintite,
folosind documentaţie proprie, cât şi date puse la dispoziţie de autorităţile
române, au efectuat vizite la Bucureşti, au discutat cu responsabilii
economici şi politici, şi au ajuns, în final, la puncte de vedere proprii.
În acele timpuri grele, în anii 1995-1996, când România nu avea încă o
carte de vizită internaţională care să impresioneze, poate că nici Banca
Naţionlă nu ar fi reuşit singură. Un rol uriaş l-au jucat scrisorile de
recomandare.

Încă de la începutul lui 1996, una dintre cele mai mari bănci de investiţii,
Merrill Lynch, şi-a manifestat disponibilitatea de a colabora cu BNR.
Începând de la cei dintâi paşi: întocmirea rapoartelor pentru evaluarea
riscului de ţară. Notele date de agenţiile amintite, cu renume în
credit-rating, s-au soldat cu semne încurajatoare pentru investitori şi
pentru băncile străine. Japan Credit Rating, bunăoară, a transmis un
semnal pozitiv pe piaţa japoneză de capital, comunicând că a reactualizat
calificativul BBĂ acordat BNR. Alte calificative acordate au fost BB-
(Standard & Poor’s) şi BA3 (Moody's). Rezultate ce au situat România în
grupa generică „BB“, indicând perceperea ţării noastre ca fiind un spaţiu
economic ce prezenta oportunităţi pentru investitorii străini, dar cu unele
riscuri.

Referitor la scrisorile de recomandare, mai merită să fie relevat faptul că,
în afară de Merrill Lynch, Banca Naţională a avut în anturaj mari şi
prestigioase societăţi financiare bancare din lume: Nomura Securities,
Citibank, ABN Amro şi Sanwa Bank. Atenţi totdeauna la dictonul
„Spune-mi cu cine eşti prieten ca să-ţi spun cine eşti“, la titlurile pe care
Banca Naţională le-a lansat într-un anturaj atât de select au subscris
investitori din Japonia, America, Europa Occidentală şi chiar din unele
ţări europene în tranziţie.
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Banca Naţională a României, avântându-se cu aplomb în arena
capitalismului internaţional, a forţat accesul la împrumuturi financiare pe
termen mediu. De la 15 luni până la 3-5 ani. Şi a reuşit în acelaşi timp
diversificarea instrumentelor de credit. De fapt, a forţat prezenţa pe toate
marile pieţe internaţionale, pentru a le obişnui cu însemnele României.

(Sursa: hotnews.ro)

• Contracte de sute de milioane de lei date de primari pe final de
mandat

Cu puțin timp înainte de alegerile locale sau chiar după, primarii care au
pierdut alegerile au atribuit contracte de sute de milioane de lei. Pe ultima
sută de metri, autoritățile locale au semnat pentru renovări de imobile, au
acordat contracte pe patru ani și au făcut achiziții costisitoare, cum ar fi
toalete de 46.000 de euro bucata.

Parcuri de joacă de 117 milioane de lei

În vara acestui an, Administrația Domeniului Public Sector 2, instituție din
subordinea primăriei, a semnat un acord cadru de 4 ani pentru furnizarea și
montarea unor echipamente de joacă pentru parcuri. Valoarea totală a
contractului este de 117 milioane de lei.

Din iunie 2020, au început să curgă contractele subsecvente. Astfel, firma
Maksan Techno Grup a semnat șase astfel de înțelegeri, în valoare de 16,8
milioane de lei, ultimul fiind parafat pe 21 septembrie 2020.

Potrivit confidas.ro, firma aparține turcului Yavuz Onur, societate care
face parte dintr-o asociere de firme care au cîștigat, în luna mai, un
megacontract de 1 miliard de lei pentru amenajarea parcurilor din sectorul 5
condus până pe 27 septembrie de primarul Daniel Florea.

Tot primăria Sectorului 2 a cumpărat garduri pentru locurile de joacă,
valoarea acestora fiind de 5,2 milioane de lei. Ultimul contract subsecvent
pentru garduri a fost semnat cu 6 zile înainte de alegeri.

Pesedistul Dan Cristian Popescu, cel care conducea din postura de
viceprimar instituția, a pierdut alegerile, în locul său fiind ales Radu Mihaiu
de la USR.
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Pe 22 septembrie, primăria Sector 2 achiziționat 10 toalete
automate cu 1.638.655 de lei fără TVA (33.700 de euro bucata) și 4 toalete
pentru persoane cu dezabilități, valoarea acestora fiind de 924.369 de lei
(47.000 de euro bucata). În total, 2.555.000 de lei.

Conform anunțului de licitație, „toaletele automate / toaletele automate
pentru persoanele cu dizabilități pentru care se intenționează să se efectueze
aceste achiziții, sunt necesare în scopul asigurării igienei și a gradului de
confort al cetățenilor pe tot parcursul anului, cu precădere în sezonul cald, în
perimetrul spațiilor verzi aflate în incinta parcurilor și a locurilor de
joacă”. Firma câștigătoare, Comex Rom, societate care de ani de zile vinde
sau închiriază toalete municipalității.

”Moștenirea” lăsată de înfrânții în alegeri urmașilor

Până pe 27 septembrie, primăria Timișoara a fost condusă de liberalul
Nicolae Robu, el fiind înlocuit în urma alegerilor de Dominic Fritz de la
USR-Plus.

Pe 28 septembrie 2020, primăria Timișoara a semnat acordul având ca
obiect „achiziție publică de execuţie lucrări aferente obiectivului de investiţii
„pasaj inferior Solventul”. Potrivit e-licitatie, portalul oficial al achizitiilor
publice, lucrarea este în valoare de 93,8 milioane de lei. Firma italiană
SPIC Internationale a fost singurul ofertant. Proiectul prevede un pasaj care
va cuprinde linii de tramvai, iar termenul de realizare a investiției este de 26
luni.

Primăria Brașov a semnat pe 18 septembrie un contract în valoare de 20,1
milioane de lei pentru construirea unui cămin pentru elevi. Conform
caietului de sarcini, construcția va dura 90 de luni, plata fiind făcută din
fonduri bugetare. Câștigătorul licitației este firma Atlant Building.

Liberalul George Scripcaru a pierdut primăria din Brașov după patru
mandate. În locul lui a fost ales Aleen Coliban de la USR.

Până în urmă cu 11 zile, președinte al CJ Ialomița era Victor Moraru de
la Pro Romania. A pierdut alegerile în favoarea lui Marian Pavel de la PSD.

„Moștenirea” lăsată noii conduceri este o lucrare de modernizare a spitalului
județean din Slobozia, investiție care se ridică la 56,3 milioane de lei.
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Pe 17 septembrie 2020, vechea conducere a CJ a atribuit contractul firmei
Construcții Erbașu SA. Durata lucrărilor a fost stabilită la 42 de luni, aproape
cât mandatul noului președinte de consiliu județean.

Pe 19 august, primăria Constanța, condusă de Decebal Făgădău de la
PSD atribuia un contract cu o durată de 4 ani pentru servicii de curățenie
pentru mai multe imobile care aparțin primăriei. Valoarea serviciilor se
ridică la 3,1 milioane de lei, contractul fiind atribuit firmei CIP Avantaj.

Tot la Constanța, pe 1 octombrie, primăria a semnat un contract în valoare
de 5 milioane de lei pentru realizarea „Planului Urbanistic General actualizat
care va trebui să identifice zonele și sub-zonele spre care ar trebui
direcționată dezvoltarea orașului și să prescrie indicatori urbanistici atractivi,
în condițiile asigurării unei dezvoltări sustenabile pentru aceste zone”, se
arată în caietul de sarcini.

A fost declarată câștigătoare firma Synergetics Corporation din București.
Cu trei zile înainte de semnarea înțelegerii, primarul Făgădău a părăsit
fotoliul de primar, în locul lui fiind ales Vergil Chițac de la PNL.

Primăria Sectorului 5 condusă până de curând de Daniel Florea și câștigată
recent de Cristian Popescu Piedone a semnat pe 7 septembrie un contract
prin care atribuia firmei Corsica Obiect SRL sarcina de a „furniza servicii
sociale cu cazare în centre de tip rezidențial pentru persoane vârstnice”. Mai
exact, este vorba de „servicii de asistență socială cu cazare în centre de tip
rezidențial pentru persoane vârstnice, pentru o perioadă de 24 luni, prin
încheierea a două contracte subsecvente acordului cadru a caror durată să nu
depășească 12 luni”. Valoarea acordului este de 3,3 milioane de lei.

(Sursa: romania.europalibera.org)

• CNA a adoptat un proiect de decizie privind regulile de desfasurare
a campaniei electorale pentru parlamentare in audiovizual

Consiliul National al Audiovizualului a adoptat joi un proiect de decizie
privind regulile de desfasurare in audiovizual a campaniei electorale
pentru alegerea Senatului si a Camerei Deputatilor care urmeaza sa aiba
loc in acest an, acesta fiind postat pe site-ul CNA pentru dezbatere
publica pana pe 15 octombrie.
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In cadrul sedintei CNA s-a discutat modificarea articolului 8 din proiect,
Cristina Pocora propunand explicitarea continutului articolelor 71 si 72
din Legea 208. Acestea fac referire la asigurarea de catre moderatori, in
cadrul emisiunilor de dezbatere electorala, a impartialitatii, libertatii de
exprimare, pluralismului de opinii, precum si a respectarii demnitatii sau
moralei publice si asigurarea echilibrului necesar desfasurarii emisiunii.
Modificarea a fost aprobata prin votul majoritatii membrilor CNA.

Totodata, Consiliul National al Audiovizualului a aprobat introducerea
unei anexe care prevede ca radiodifuzorii privati sa raporteze CNA
emisiunile electorale contra cost.

Potrivit proiectului, reflectarea campaniei electorale in audiovizual incepe
vineri, 6 noiembrie, si se incheie in ziua de vineri, 4 decembrie, ora 7,00.

Candidatii si reprezentantii partidelor politice, aliantelor politice,
aliantelor electorale si ai organizatiilor cetatenilor apartinand
minoritatilor nationale, precum si candidatii independenti au acces la
posturile de radio si de televiziune, publice si private, in conditiile art. 66
- 69 din Legea nr. 208/2015, cu modificarile si completarile ulterioare.

Campania trebuie sa serveasca intereselor generale ale electoratului de a
primi informatii corecte, astfel incat sa poata vota in cunostinta de cauza,
precum si ale competitorilor electorali de a se face cunoscuti si de a-si
prezenta platformele, programele politice si ofertele electorale.

Radiodifuzorii publici si privati sunt obligati sa asigure desfasurarea unei
campanii electorale echitabile, echilibrate si corecte pentru toti
competitorii electorali, respectand principiile legate de echitate - toti
candidatii trebuie sa aiba posibilitatea de a se face cunoscuti electoratului;
echilibru in prezentarea activitatilor de campanie ale competitorilor
electorali; corectitudine - toti competitorii electorali sa beneficieze de un
tratament obiectiv si echidistant.

Posturile de radio si de televiziune private au obligatia sa comunice,
printr-o adresa Consiliului National al Audiovizualului, implicarea lor in
campanie, lista emisiunilor electorale pe care le vor realiza, precum si
intervalele de timp de difuzare a acestora pana cel mai tarziu in ziua de 6
noiembrie.

Tarifele pe emisiune si pe unitate de timp ale fiecarui post privat de radio
si de televiziune vor fi facute publice si vor fi aceleasi pentru toti
competitorii.
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Pentru reflectarea campaniei electorale, radiodifuzorii pot realiza si
difuza numai urmatoarele tipuri de emisiuni cu caracter electoral:

* emisiuni informative, difuzate de luni pana duminica, a caror durata
programata poate fi marita cu cel mult 15 minute;

* emisiuni electorale, difuzate de luni pana vineri, in care competitorii
electorali isi pot prezenta programele politice si activitatile de campanie
electorala; in situatia transmiterii in direct a unor activitati de campanie,
durata acestora se va incadra in timpul de antena acordat fiecarui
competitor electoral. Acestea vor fi semnalate prin marcajul emisiune
electorala, afisat in mod vizibil pe toata durata difuzarii, in cazul
posturilor de televiziune;

* emisiuni de dezbatere electorala, difuzate de luni pana duminica, in care
radiodifuzorii pun in discutie programele

electorale si temele de interes public legate de campania electorala, cu
participarea a cel putin doi candidati sau a reprezentantilor lor; in cazul
neparticiparii unui candidat sau a unui reprezentant al acestuia, acest fapt
este mentionat; acestea vor fi semnalate prin marcajul 'emisiune de
dezbatere electorala', afisat in mod vizibil pe toata durata difuzarii, in
cazul posturilor de televiziune.

In perioada campaniei electorale, radiodifuzorii nu pot difuza emisiuni
produse, realizate sau moderate de candidati si de reprezentanti declarati
ai competitorilor electorali.

Emisiunile informative se supun obligatiei de obiectivitate, echitate si de
informare corecta a publicului, prezentarea activitatilor de campanie va fi
realizata exclusiv de catre radiodifuzori.

Candidatii care detin functii publice pot aparea in emisiunile informative
numai in probleme legate de exercitarea functiei lor; in aceste situatii
radiodifuzorii au obligatia sa asigure echidistanta si pluralismul de opinii.

Emisiunile si dezbaterile electorale trebuie sa asigure tuturor candidatilor
conditii egale in ceea ce priveste libertatea de exprimare, pluralismul
opiniilor si echidistanta, iar candidatii au obligatia sa nu puna in pericol
ordinea constitutionala, ordinea publica, siguranta persoanelor si a
bunurilor; sa nu faca afirmatii care pot aduce atingere demnitatii umane
sau moralei publice; sa probeze eventualele acuzatii cu incidenta penala
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sau morala aduse unui alt candidat; sa nu incite la ura sau discriminare pe
considerente de rasa, religie, nationalitate, sex, orientare sexuala ori etnie.

Realizatorii si moderatorii emisiunilor si dezbaterilor electorale au
obligatia sa fie impartiali; sa asigure echilibrul necesar desfasurarii
emisiunii, oferind fiecarui candidat participant la discutii posibilitatea de
prezentare a opiniilor sale; sa formuleze clar intrebarile, fara a fi
tendentioase sau partinitoare; sa asigure mentinerea dezbaterii in sfera de
interes a campaniei electorale si a
tematicii stabilite; sa intervina atunci cand, prin comportamente sau
exprimari, invitatii incalca legislatiei audiovizuale; in cazul in care
invitatii nu se conformeaza solicitarilor, moderatorul poate decide
intreruperea microfoanelor acestora sau oprirea emisiunii,
dupa caz.

In cadrul emisiunilor electorale si de dezbateri electorale este interzisa
combinarea de culori, semne grafice sau sunete care sa evoce simbolurile
nationale ale Romaniei ori ale altui stat.

Radiodifuzorii privati pot difuza spoturi publicitare electorale numai in
cadrul emisiunilor electorale si de dezbateri electorale.

De asemenea, acestia trebuie sa asigure exercitarea dreptului la rectificare
sau, dupa caz, la replica in conditiile prevazute de lege.

Incepand cu 48 de ore inainte de inceperea votarii si pana la incheierea
votarii sunt interzise: prezentarea de sondaje de opinie, televoturi sau
anchete facute pe strada; difuzarea de spoturi de publicitate electorala;
invitarea sau prezentarea candidatilor si/sau a reprezentantilor
competitorilor electorali in emisiunile si programele posturilor de radio si
de televiziune, cu exceptia situatiilor prevazute de lege; comentarii
privind desfasurarea campaniei, precum si cele privind candidatii si
competitorii electorali.

Campania electorala la posturile de radio si de televiziune, publice si
private, se desfasoara in conditiile stabilite de Legea nr. 208/2015, cu
modificarile si completarile ulterioare, precum si cu respectarea
dispozitiilor Legii audiovizualului nr. 504/2002, cu modificarile si
completarile ulterioare, ale Deciziei CNA nr. 220/2011 privind Codul de
reglementare a continutului audiovizual, cu modificarile si completarile
ulterioare, precum si ale prezentei decizii.
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Nerespectarea prevederilor acestei decizii se sanctioneaza potrivit
dispozitiilor Legii nr. 504/2002, cu modificarile si completarile ulterioare.

Cei interesati pot transmite propuneri si observatii pana pe 15 octombrie.

(Sursa: ziare.com)

• Sondaj: Un român din trei se teme că își va pierde locul de muncă
din cauza pandemiei. Cum stăm în comparație cu Cehia, Grecia și
Ungaria

Creșterea prețurilor, lipsa banilor și a locurilor de muncă sunt principalele
probleme care îi preocupă pe români de la declanșarea crizei sanitare,
potrivit unui studiu realizat de DataDiggers - „Trăind în era COVID-19”.
Alături de România, cercetarea sociologică a evaluat situația din Cehia,
Ungaria și Grecia. Mai bine de o treime dintre români spun că pandemia
i-a afectat financiar (36%), iar aproape unul din trei (28%) consideră că
locul său de muncă este în pericol, se arată într-un sondaj realizat de
DataDiggers în mai multe țări din Sud-Estul și Centrul Europei, în perioada
22 mai – 9 iunie.

Procentul românilor care se declară afectați este mai mare decât în Cehia
(29%), dar mai mic decât în Ungaria (39%) și Grecia (40%). 28% dintre
conaționalii noștri consideră că joburile lor vor fi amenințate anul viitor,
40% nu sunt deciși, iar 33% spun că acest lucru este puțin probabil.

Procentul celor care își văd joburile amenințate este mai mare doar în
Grecia (31%), pe când în Ungaria procentul este de 21%, iar în Cehia de
20%.

Lipsa banilor și creșterea prețurilor, principalele probleme

Principalele amenințări identificate de români sunt lipsa banilor (43%),
creșterea prețurilor (40%) și lipsa locurilor de muncă (30%). În Ungaria
banii sunt prima problemă tot pentru 43% din populație, dar pe locul al
doilea este lipsa joburilor (40%) și abia pe poziția a treia se află creșterea
prețurilor la produse și servicii (36%).
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RECOMANDĂRI

Costurile COVID-19: Spitalele românești decontează de la 80 euro pe zi la
5.000 de euro pe zi de pacient pentru bolnavi cu aceeași formă ușoară de
virus

Problema resurselor financiare ocupă primul loc pe lista amenințărilor și în
Grecia (44%), la mică distanță de joburi (43%). În Cehia, creșterea
prețurilor este considerată prima problemă (50%), urmată de lipsa
fondurilor (38%).

Cumpărăturile, în special la supermarket

Aproape trei sferturi dintre români (73%) își fac cumpărăturile în
hipermarketuri sau supermarketuri, în vreme ce 21% preferă magazinele de
cartier. Doar trei procente dintre conaționali au folosit aplicații sau au
comandat produse la telefon. Oamenii cumpără mâncare, apă și produse de
curățenie în special din supermarketuri și hipermarketuri pentru că acestea
oferă acces la toate produsele necesare, astfel încât să nu mai fie necesară
deplasarea în alte locuri. În Grecia, procentul celor care merg la
supermarket este cel mai ridicat – 87%. Doar 8% din greci cumpără de la
magazinele de cartier. În Ungaria, cetățenii au indicat că își fac în proporție
de 68% cumpărăturile în supermarketuri și 26% în magazine, în vreme ce
în Cehia rezultatele sunt doar puțin diferite, respectiv 69% supermarketuri
și 24%magazine.

RECOMANDĂRI

Folosim mai mult plata cu cardul, dar mai puțin decât străinii 62% dintre
respondenții din România declară că folosesc cardul pentru plăți, iar 38%
preferă cash-ul. În schimb, în țările din jur procentele pentru plata cu cardul
erau mai ridicate: Ungaria – 68%, Grecia – 72%, Cehia – 73%. Comparativ
cu perioada de dinainte de criza sanitară, 47% dintre români afirmă că
plătesc mult mai mult cu cardul, 43% la fel, în vreme ce 10% spun că
achită mai puțin. În Ungaria, doar 33% spun că plătesc mai mult, în Cehia
40%, iar în Grecia 42%.

Principalele beneficii ale pandemiei: reducerea poluării și timpul petrecut
cu familia
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Mai bine de două treimi dintre români indică reducerea poluării (70%) și
timpul petrecut cu familia (70%) drept principalele beneficii aduse de
pandemie, în vreme ce 40% indică solidaritatea umană, iar 35% progresul
tehnologic înregistrat prin trecerea activității firmelor în online.

RECOMANDĂRI

În Ungaria, oamenii indică 69% poluarea și 58% timpul cu familia, în
Cehia procentul este de 64% în privința poluării și 57% la timpul alocat
familiei, în timp ce 54% indică solidaritatea. În Grecia, 60% dintre cetățeni
indică reducerea poluării ca principal beneficiu, iar 64% apreciază timpul
câștigat alături de familie.

Românii, campioni la citit

În privința activităților recreaționale, 17,77% din timpul alocat de români a
fost pentru filme și seriale online, pe platforme gen Netflix, HBO Go sau
Amazon Prime Video. Un procent de 16,09% a fost petrecut cu familia, iar
15,72% din timp a fost alocat televizorului. În 10,69% din timp românii
spun că au citit cărți, cel mai mare procent dintre statele analizate.
Un procent de 8,96% din timp a fost petrecut pe rețelele de socializare,
precum Facebook, WhatsApp sau TikTok, iar 8,2% din timp a fost alocat
relaxării și somnului.
Cei mai mulți dintre români (50%) au spus că, față de perioada anterioară,
au petrecut mai mult timp cu familia. Procentul este apropiat de cel din
Grecia (51%). În Cehia și Ungaria, procentul este de 46% respectiv 45%,
dar familia este tot pe primul loc. Un procent de 59% dintre români
consideră că Uniunea Europeană ar trebui să sprijine statele membre prin
infuzii de capital. În Grecia acest procent este de 71%, în Ungaria – 42%,
iar în Cehia – 41%.
Majoritatea românilor mai spun că statul ar trebui să sprijine sectorul privat
prin programe de finanțare (58%), același procent ca în Grecia. În Ungaria,
procentul este de 48%, iar în Cehia de 41%.

(Sursa: hotnews.ro)
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• Ambasadorul SUA in Romania: In urma cu doua saptamani, am
fost martorii unui proces electoral care a continuat sa puna distanta
intre natiune si "baronii-talhari"

Ambasadorul SUA la Bucuresti, Adrian Zuckerman, a afirmat, in mesajul
adresat joi participantilor la Forumul Institutului Aspen de la Bucuresti,
ca in urma cu doar doua saptamani am fost martorii unui proces electoral
care a continuat sa puna distanta intre natiune si "baronii-talhari" rosii
care au manipulat legea pentru a-si umple buzunarele, in detrimentul
poporului roman.

El a elogiat "viziunea si calitatile de lider ale presedintelui Iohannis si ale
membrilor guvernului premierului Orban", precum si modul in care
Romania a gestionat pandemia de COVID-19.

"Poporul roman continua sa se elibereze din catusele mostenirii corupte
lasate in urma de regimul comunist. In urma cu doar doua saptamani, am
fost martorii unui proces electoral care a continuat sa puna distanta intre
natiune si "baronii-talhari" rosii care au manipulat legea pentru a-si umple
buzunarele, in detrimentul poporului roman, pe care au fost alesi sa il
deserveasca. Romania continua sa ia masurile necesare pentru a atrage
investitiile straine care ii sunt necesare pentru a-si revendica locul care ii
revine de drept in fruntea unei Europe revigorate! Este foarte clar ca
Romania este deschisa negocierilor, dar nu este de vanzare!", a afirmat
diplomatul, care se afla la Washington impreuna cu ministrul
Apararii Nicolae Ciuca si cu ministrul Economiei, Virgil Popescu, in
vederea consolidarii relatiilor bilaterale.

El a salutat "viziunea si calitatile de lider ale presedintelui Iohannis si ale
membrilor guvernului premierului Orban".

"Va multumesc pentru efortul neincetat de a asigura atat crearea unei
Romanii de exceptie, cat si de a mentine pacea si securitatea.
Dumneavoastra fauriti legaturile care aduc Statele Unite si Romania mai
aproape ca niciodata", a adaugat ambasadorul SUA.

El subliniat ca, la fel ca orice alta tara de pe mapamond, Romania a cazut
prada virusului COVID-19.
-0:13
"Romania a gestionat criza generata de acest virus cu rigurozitate si cu
hotararea ferma de a-si proteja cetatenii, castigandu-si astfel respectul
Statelor Unite si al altor aliati din lume. A trimis ajutoare si personal
medical in tarile vecine si in Statele Unite - va multumesc!
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Armata romana a fost in fruntea coordonarii eforturilor acestei natiuni,
prin crearea si furnizarea de targi si aparate de ventilare si dand dovada
de spirit de conducere. Lumea intreaga a vazut o natiune care lupta sa isi
salveze cetatenii si in acelasi timp isi asuma locul care ii revine de drept,
de lider in regiune si de forta care va contribui la conturarea lumii
moderne, renascute, in care traim. Orice tara ar fi mandra sa se numeasca
prieten si aliat al Romaniei, cu siguranta Statele Unite se mandresc cu
acest lucru!", a afirmat Zuckerman.

In opinia sa, pe masura ce SUA si Romania isi revin din aceasta perioada
incredibil de dificila, este mai evident ca niciodata ca cele doua natiuni isi
influenteaza reciproc viitorul, el remarcand: "Suntem norocosi sa avem
astfel de aliati de baza in aceste vremuri".

Adrian Zuckerman afirma ca Romania si-a regasit vocea furata de
comunisti si este acum membru cu drepturi depline in Uniunea Europeana
si in NATO si protejeaza flancul sudic.

"In cei saisprezece ani de la aderarea la Alianta, Romania a evoluat de la
un stat care primea ajutoare in materie de securitate, la o entitate care
exporta securitate si o forta redutabila in cele mai periculoase teatre de
operatiuni ale lumii. Prin Comandamentul multinational de divizie
Sud-Est, Unitatea de Integrare a Fortelor NATO si o Brigada
Multinationala complet operationala, Romania isi respecta partea de
intelegere si face chiar mai mult. Scutul antiracheta Aegis Ashore de la
Deveselu, care contribuie la protejarea Europei de amenintarea rachetelor
balistice si recenta achizitionarea a primei din cele sapte baterii de rachete
"Patriot" atesta faptul ca Romania este pregatita sa se apere si sa ii apere
pe aliatii sai", a adaugat el.

(Sursa: ziare.com)

• Romania detine primul loc din UE ca pondere a angajatilor aflati in
risc de saracie

Romania detine primul loc din Uniunea Europeana ca pondere a celor
aflati in risc de saracie dintre persoanele ocupate, cu un procent de 15,7%
in 2019, in conditiile in care media UE era de 8,9%, potrivit unui
infografic Monitorul Social, un proiect al Friedrich-Ebert-Stiftung
Romania.
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"Desi situatia s-a mai imbunatatit din 2015, continuam sa inregistram cele
mai mari ponderi din UE ale angajatilor expusi riscului de saracie",
precizeaza sursa citata.

In anul 2015, ponderea celor aflati in risc de saracie era de 18,8%.

Pe de alta parte, Romania ocupa al doilea loc in UE in ceea ce priveste
ritmul de crestere a productivitatii, dupa Irlanda, in conditiile in care din
2010 pana in prezent cresterea este de 42,6%.

"Ideea conform careia munca iti asigura bunastarea si, implicit, oamenii
saraci sunt cei care nu vor sa munceasca, este mai putin adevarata in
Romania decat oriunde in Europa. Toate aceste lucruri se intampla desi in
ultimii ani productivitatea angajatilor din Romania a crescut in mod
considerabil", comenteaza autorii infograficului.

(Sursa: ziare.com)

• Videoconferinţa miniştrilor justiţiei ai UE din 9 octombrie 2020

Miniştrii justiţiei ai Uniunii Europene (UE) se reunesc în videoconferinţă
în cadrul Consiliului Justiţie şi Afaceri Interne al UE la 9 octombrie 2020.
Subiectele abordate sunt, potrivit
site-ului https://www.consilium.europa.eu/, justiţia digitală, drepturile
fundamentale, combaterea abuzului sexual asupra părinţilor şi Parchetul
European (EPPO).

Cu privire la digitalizarea în domeniul accesului la justiţie, preşedinţia
germană (iul.-dec. 2020) va prezenta un proiect de concluzii în acest sens.
De asemenea, preşedinţia va informa miniştrii justiţiei cu privire la
stadiul actual al propunerilor legislative privind probele electronice. La
rândul ei, Comisia Europeană va prezenta informaţii cu privire la
negocierile internaţionale aflate în curs pe tema probelor electronice,
informează site-ul Consiliului UE.

Transformarea digitală a fost abordată şi în cadrul reuniunii recente a
Consiliului European care a avut loc în perioada 1-2 octombrie 2020.
Liderii UE au afirmat atunci că digitalizarea deţine un rol esenţial în
promovarea de noi forme de creştere economică şi în consolidarea
rezilienţei UE, fiind un pilon principal al redresării Uniunii în urma crizei
provocate de COVID-19.

https://adclick.g.doubleclick.net/pcs/click?xai=AKAOjsuT9Vm0GzVNL3tH9OClcZ_-DguAtERjFwOaGfciK9XovP1ISv_9eePaaLPR3MCZnAvO0ZIU55Imbva8ALeMSKw_WdPlRBzMFDnq29nu8qUDQkIC9V_n9g&sai=AMfl-YSxDp4_Pa6ysXzkuaK46yfGsptuD9V9ygMopvUjMoORAAo-7bwI5d57em7WhcoWDHTsscF6q0JNPSFbSXvidcfzeA&sig=Cg0ArKJSzA7vrvRHFGuf&urlfix=1&adurl=https:/promo.milka.ro/
https://www.consilium.europa.eu/


CNSLR Fratia - Revista Presei 9 octombrie 2020 44

În ceea ce priveşte drepturile fundamentale, preşedinţia UE va prezenta
un proiect de concluzii privind Carta drepturilor fundamentale în
contextul inteligenţei artificiale şi al transformării digitale. Pe acelaşi
subiect, va avea loc un schimb de opinii privind antisemitismul şi
discursul de incitare la ură cu Michael O'Flaherty, directorul Agenţiei
pentru Drepturi Fundamentale a Uniunii Europene (FRA), scrie site-ul
Consiliului.

Combaterea abuzului sexual asupra copiilor este un alt subiect luat în
discuţie de miniştrii justiţiei la 9 octombrie. În acest sens, miniştrii vor
dezbate aspectele juridice ale strategiei UE de combatere a abuzului
sexual asupra copiilor, în urma unei prezentări de către Ylva Johansson,
comisarul UE pentru afaceri interne, notează sursa citată.

Nu în ultimul rând, Comisia şi procurorul-şef european, Laura Codruţa
Kövesi, vor informa statele membre cu privire la cele mai recente
evoluţii în instituirea Parchetului European (EPPO). Parchetul European
şi-a început activitatea în cadrul unei şedinţe de inaugurare la Curtea de
Justiţie a Uniunii Europene, la 28 septembrie 2020. EPPO este un organ
independent al Uniunii Europene însărcinat cu investigarea, urmărirea
penală şi trimiterea în judecată a autorilor infracţiunilor care aduc
atingere intereselor financiare ale forului comunitar.

***
Anterioara reuniune a miniştrilor justiţiei ai UE a avut loc la 4 iunie 2020.
Miniştrii au discutat atunci propunerea de regulament privind legea
aplicabilă efectelor faţă de terţi ale cesiunilor de creanţe, care stabileşte
norme uniforme pentru a desemna legea naţională care ar trebui să
determine proprietatea asupra unei creanţe. În intervenţiile lor, cei mai
mulţi dintre miniştri au sprijinit neretroactivitatea şi aplicarea universală
a viitorului instrument. Ei şi-au exprimat, de asemenea, punctul de
vedere privind subiectul novaţiei, informează site-ul Consiliului.

***

Consiliul Justiţie şi Afaceri Interne (JAI) este una dintre cele zece
formaţiuni ale Consiliului UE şi se reuneşte atât în cadrul reuniunilor
formale, cât şi în cadrul şedinţelor informale, iniţiate de obicei de către
ţările care deţin preşedinţia rotativă a UE.
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La Consiliul JAI participă, în principal, miniştrii justiţiei şi ai afacerilor
interne din statele membre ale UE, iar în domeniile legate de Schengen,
discuţiile au loc în formatul comitetului mixt, alcătuit din: statele
membre ale UE plus cele patru ţări care nu fac parte din UE, dar au
adoptat acordul Schengen (Islanda, Liechtenstein, Norvegia, Elveţia),
scrie https://www.consilium.europa.eu/.

În cadrul reuniunilor, miniştrii justiţiei se ocupă de cooperarea judiciară
în materie civilă şi penală şi de drepturile fundamentale, în timp ce
miniştrii afacerilor interne sunt responsabili cu migraţia, gestionarea
frontierelor şi cooperarea poliţienească.

Consiliul UE exercită, împreună cu Parlamentul European, funcţiile
legislativă şi bugetară, fiind compus din câte un reprezentant la nivel
ministerial al fiecărui stat membru, potrivit art. 16 din Tratatul Uniunii
Europene, accesat pe https://eur-lex.europa.eu.

Deşi se reuneşte în diferite formaţiuni în funcţie de subiectul discutat,
Consiliul UE este o entitate juridică unică, lucrările sale fiind pregătite de
un comitet al reprezentanţilor permanenţi ai statelor membre (Coreper) şi
de comitete şi grupuri de lucru specializate.

Pe ordinea de zi a reuniunilor pot fi înscrise subiecte cu caracter
non-legislativ sau subiecte cu caracter legislativ. Cea mai mare parte a
subiectelor de pe ordinea de zi a reuniunilor diverselor formaţiuni ale
Consiliului este reprezentată de documente fără efecte juridice, cum ar fi
concluziile, rezoluţiile şi declaraţiile. Aceste tipuri de documente
exprimă doar poziţii politice.

(Sursa: Agerpres)

• Veste de la Washington: Americanii se vor implica în construirea
reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă / Investiția este estimată la 8
miliarde de euro / România va primi un mare pachet de finanțare

România va încheia un acord cu SUA referitor la investițiile privind
centrala nucleară de la Cernavodă, a anunțat ambasadorul Adrian
Zuckerman. Este o veste mult așteptată după ce Guvernul a renunțat la
parteneriatul cu o companie chineză în privința construirii Reactoarelor 3
și 4 de la Cernavodă.
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Ambasadorul a spus că ministrul economiei Virgil Popescu se va întâlni
vineri cu Secretarul Departamentului de Energie Brouillette pentru a
demara un acord privind implicarea SUA în construirea reactoarelor.

Adrian Zuckerman spune că este un proiect de 8 miliarde de euro,în care
intră și reabilitarea Reactorului 1. De altfel, România va beneficia de cel
mare pachet de finanțare primit vreodată.

"Mâine, ministrul Popescu se va întâlni cu secretarul Departamentului
Energiei, Brouillette, pentru a iniția un acord de cooperare
interguvernamentală pentru reabilitarea unui reactor nuclear și construirea
a două reactoare noi la centrala nucleară Cernavodă din România. Acest
proiect în valoare de 8 miliarde de dolari va reprezenta o paradigmă a
viitoarelor proiecte româno-americane de dezvoltare economică și
energetică", a declarat Adrian Zuckerman, potrivit Ambasadei SUA în
România.

În partea a doua a zilei, Virgil Popescu se va întâlni cu Președinta EXIM
(Băncii de Export-Import a S.U.A.), Kimberley Reed, în vederea semnării
unui memorandum de înțelegere care vizează finanțarea proiectului
nuclear de la Cernavodă și alte proiecte din România. Este cel mai mare
pachet de finanțare primit până acum de România, fapt care indică
încrederea pe care o au Statele Unite în vechiul lor partener și aliat, a mai
spus ambasadorul SUA.

Reamintim că Virgil Popescu, Ministrul Economiei, Energiei și Mediului
de Afaceri, se află în aceste zile într-o vizită oficială foarte importantă în
Statele Unite ale Americii. Cu această ocazie va avea o întâlnire cu
Secretarul pentru Energie al SUA, Dan Brouillette, și cu alți înalți oficiali
americani.

Ministrul a declarat că prin această vizită va fi dezvoltat parteneriatul
strategic dintre România și SUA pe dimensiunea energetică și să fie puse
bazele unei cooperări în acest domeniu.

"Statele Unite ale Americii sunt deja un investitor puternic în economia
românească, iar sectorul energetic, de importanță strategică pentru
România atât din perspectivă economică, cât și din perspectiva securității
energertice, este un domeniu în care mi-aș dori să văd o prezență
americană mult mai pronunțată în România. Îmi doresc să fructificăm cât
mai multe oportunități pentru dezvoltarea țării noastre”, a declarat Virgil
Popescu.
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Reamintim că actualul Guvern intenționează să atragă inclusiv parteneri
americani în dezvoltarea proiectului reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă.
Nu va trece mult timp până când vor fi finalizate discuțiile dintre statul
român și posibili parteneri pentru construirea reactoarelor 3 și 4 de la
Cernavodă, a declarat ministrul Economiei Virgil Popescu, într-un
interviu acordat în luna iulie pentru HotNews.ro. Acesta a confirmat,
practic, că există discuții cu astfel de parteneri. Întrebat dacă acești
posibili investitori sunt din Europa sau de peste ocean, ministrul a afirmat
că "poate fi un consorțiu euro-atlantic".

Pe data de 12 iunie 2020, la solicitarea Ministerului Economiei, acționarii
Nuclearelectrica au aprobat în ședința AGA de vineri încetarea
negocierilor cu chinezii de la China General Nuclear Power Corporation
pentru construirea reactoarelor 3 și 4 de la Cernavodă. A fost concretizată,
astfel, intenția Guvernului de a renunța la chinezi și de a analiza alte
opțiuni.

(Sursa: hotnews.ro)

• Avertisment S&P: România și Columbia, pe lista statelor care riscă
să devină ”îngeri căzuți” – țări cu rating de ”junk”

România și Columbia se află pe lista S&P a circa 119 de entități care
riscă să devină ”îngeri căzuți”, respectiv al căror rating ar putea fi
retrogradat în perioada următoare la ”junk”, a declarat
pentru Reuters Alexandra Dimitrijevic, Global Head of Research la
agenția de rating.
Anul 2020 este pe cale de a deveni un an record din perspectiva
numărului de ”îngeri căzuți”, companii sau state ale căror ratinguri
sunt retrogradate de la ”investment grade” la ”jung”, categorie
nerecomandată investițiilor.

Criza generată de pandemia Covid-19 a dus la retrogradări de
ratinguri sau perspective pentru peste 2.000 de companii și state.
Obligațiuni de circa 400 de miliarde de dolari au fost reîncadrate la
categoria ”junk” în acest an.

Alexandra Dimitrijevic a avertizat că având în vedere nivelul record al
companiilor care riscă să fie retrogradate – 37% dintre companii și
30% din bănci – riscul de insolvență crește semnificativ.
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Numărul de ”îngeri căzuți” a atins deja 25, un nivel record în
2020, pe lista companiilor în această situație fiind Ford, Kraft
Heinz, Renault și Macy’s.

Alte 119 de entități riscă să fie retrogradate, singurele două state de pe
listă fiind România și Columbia.

S&P Global Ratings se așteaptă ca deficitul bugetar al României să
depășească 10% din PIB în 2021 și să se mențină în apropierea acestui
nivel în următorii doi ani, ca urmare a creșterii pensiilor cu 40% și a
altor creșteri de cheltuieli.
Ca urmare, agenția de rating se așteaptă ca Guvernul român „să
folosească toate instrumentele disponibile ca să conteste măsura sau să
o tempereze. Credem că este probabil ca guvernul să încerce să
întârzie orice creștere pentru a lăsa alegerile din 6 decembrie să
configureze un Parlament care să modifice” legea.

(Sursa: cursdeguvernare.ro)

• Prima intalnire intre Codruta Kovesi, cei 22 de procurorii europeni
si comisarul pentru Justitie. Ce a promis Didier Reynders

Sefa Parchetului European, Laura Codruta Kovesi, si procurorii europeni
au avut joi, 8 octombrie, prima intalnire cu comisarul european pentru
justitie, Didier Reynders.

"Acesta este prima mea intalnire, la Luxemburg, cu cei 22 de procurori
europeni. Nu trebuie sa uitam niciodata ca cetatenii europeni, care sunt,
de asemenea, platitori de taxe, se bazeaza pe protectia bugetului nostru
comun", a scris, pe Twitter, comisarul european desemnat pentru justitie
si stat de drept, Didier Reynders.

Comisarul a anuntat ca bugetul institutiei nou create va fi majorat in anul
2021.

"Avem ca obiectiv comun sa facem operational cat mai repede posibil
Parchetul European. Comisia va face tot posibilul ca se asigure ca
Parchetul European primeste resursele de care are nevoie pentru a incepe
activitatea conform planului; am propus deja o crestere substantiala a
bugetului pentru anul 2021", a declarat Reynders in discursul sau.
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Parchetul European a publicat pe Twitter, joi, 1 octombrie, momentul in
care procurorul sef Laura Codruta Kovesi si alti 22 de procurori,
reprezentand cele 22 de state care au aderat la institutie, si-au luat
angajamentul de a respecta obligatiile care decurg din functia lor.

(Sursa: ziare.com)

• Cetatenii Uniunii Europene vor putea intra in Marea Britanie doar
cu pasaportul, din octombrie 2021

Guvernul Regatului Unit a anuntat joi ca incepand din octombrie anul
viitor intrarea calatorilor din Uniunea Europeana pe teritoriul acestei tari
se va face doar pe baza pasaportului, informeaza dpa.

Noua cerinta va fi valabila si pentru calatorii veniti din Elvetia,
Islanda, Norvegia si Liechtenstein, tari non-membre ale UE, indica
documentul 'The Border Operating Model', publicat in luna iulie si
actualizat joi de guvernul de la Londra.

''Atunci cand se va incheia perioada de tranzitie, vom avea controlul
frontierelor noastre si vom introduce noul nostru sistem de imigratie pe
baza de puncte, mai ferm si mai corect. Abordarea noastra clara si corecta
va trata in mod egal oameni din orice parte a lumii. Retragerea graduala a
folosirii cartilor de identitate la frontiera, care sunt unele dintre
documentele cel mai putin sigure, este o etapa importanta in a ne face mai
sigure frontierele'', a explicat ministrul britanic de interne Priti Patel,
potrivit site-ului guvernului britanic www.gov.uk.

Regatul Unit a parasit oficial Uniunea Europeana la 31 ianuarie, dar se
afla intr-o perioada de tranzitie in vigoare pana finalul anului, timp in
care va continua sa aplice normele europene.

Tara este decisa sa paraseasca piata interna si uniunea vamala ale Uniunii
Europene la 1 ianuarie 2021, dar inca nu a incheiat un nou acord
comercial cu blocul comunitar. In absenta unui asemenea acord, de la 1
ianuarie 2021 raporturile comerciale dintre UE si Regatul Unit vor fi
guvernate de regulile Organizatiei Mondiale a Comertului.

(Sursa: ziare.com)
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